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Spoločenská kronika
Od 01.06.2023 do 30.11.2023

Obec Veľké Orvište mala k 31.11.2023: 1 025 obyvateľov

Narodilo sa: 1 dieťa (1 chlapec)

Zomrelo: 7 ľudí (2 ženy, 5 mužov)

V období od 01.06.2023 do 30.11.2023 sa dožili:

90 rokov: 2 ľudia (2 ženy)

85 rokov: 1 človek (1 žena)

80 rokov: 4 ľudia (3 ženy, 1 muž)

75 rokov: 5 ľudí (4 ženy, 1 muž)

70 rokov: 4 ľudia (1 žena, 3 muži)

V záujme zachovania ochrany osobných údajov (podľa zákona č. 
18/2018 o ochrane osobných údajov a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov) sa mená občanov nebudú zverejňovať.

Vážení občania,

blíži sa koniec tohto roka, ďalšie vydanie novín a je 
pre mňa cťou sa s Vami podeliť o niekoľko dôležitých 
momentov, ktoré nás spájajú. Rok 2023 bol pre našu 
obec náročný, no zároveň plný úspechov a 
pozitívnych zmien. Chcem vám oznámiť, že sme 
úspešne získali viaceré dotácie, ktoré nám umožnia 
investovať do rozvoja nášho krásneho miesta. Zvlášť 

ma teší, že sme získali podporu na modernizáciu budovy obecného úradu, 
vylepšenie infraštruktúry a tiež na implementáciu ekologických opatrení. 
S pomocou týchto finančných prostriedkov budeme môcť vytvoriť lepšie 
prostredie pre nás všetkých.

Rekonštrukcia obecného úradu

Obec získala významnú dotáciu zo Slovenskej inovačnej a energetickej 
agentúry na zníženie energetickej náročnosti nášho obecného úradu vo 
výške 214.059,80 €.

Tieto finančné prostriedky poskytnú obci príležitosť podniknúť 
dôkladnú rekonštrukciu nášho obecného úradu. Cieľom projektu je nielen 
vytvoriť moderné a efektívne pracovné prostredie pre zamestnancov 
obecného úradu, ale aj znížiť energetickú náročnosť budovy. Očakáva sa, 
že tieto zlepšenia prispejú nielen k úspore nákladov na energie, ale aj k 
zníženiu environmentálneho vplyvu obce. Plánované rekonštrukčné 
práce zahŕňajú výmenu izolačných materiálov, modernizáciu 
vykurovacieho systému a inštaláciu energeticky efektívnych svietidiel. 
Tieto kroky sú v súlade s modernými normami pre udržateľné 
stavebníctvo a energetickú efektívnosť. Pri rozsiahlej rekonštrukcii sme 
nezabudli aj na strešný plášť, izolovanie budovy od vlhkosti, nové podlahy 
a stropy. Taktiež sa zmenila dispozícia všetkých miestností. Oprávnené 
náklady z tohto rozsiahleho projektu budú dokončené do 31.12.2023 a 
ostatné práce (neoprávnené a dokončovacie) do 31.1.2024. 
Presťahovanie sa do nových priestorov je naplánované do 30.04.2024.

Kultúrny dom s novou (zelenou strechou)

"V snahe o udržateľnejšiu a ekologickejšiu budúcnosť“ nám Slovenské 
ministerstvo životného prostredia poskytlo významnú dotáciu vo výške 

184.553,21 € na realizáciu 
Zelenej strechy Kultúrneho 
d o m u .  To t o  i n o v a t í v n e 
vodozádržné opatrenie nie len 
zlepší estetiku nášho domova, 
ale aj  prinesie konkrétne 
environmentálne výhody. 
Zelené strechy, známe aj ako 
s t r e c h y  s  v e g e t á c i o u , 
predstavu jú  inte l igentné 
r i e š e n i e  p r e  u d r ž a t e ľ n é 
prostredie. Okrem estetického 
prínosu poskytujú aj izoláciu, 
ktorá zlepšuje energetickú 
efektívnosť budovy. Tiež nové 
nosné stropné diely zvyšujú 
možnosti budúceho využitia 
budovy (nadstavba).

Naša obec získala dotáciu na kúpu traktora s kontajnerovým nosičom

Významný míľnik pre našu obec nastal nedávno, keď sme boli úspešní aj 
v získaní dotácie z Operačného programu Kvalita životného prostredia. 
Táto finančná injekcia vo výške 147.250 € nám umožnila zakúpiť moderný 
traktor s kontajnerovým nosičom a príslušenstvom, ktorý poslúži nielen 
ako užitočné pracovné vozidlo, ale aj ako aktívny prínos pre kvalitu nášho 
životného prostredia. Nový traktor bude slúžiť na rôzne účely, vrátane 
údržby verejných priestranstiev,  odvozu odpadu a ďalš ích 
environmentálnych úloh. Investícia z dotácie prinesie nielen zvýšenú 
efektivitu pri správe obce, ale aj pozitívny dopad na čistotu a estetiku 
nášho okolia. Táto perspektíva poskytuje dlhodobý prínos a zároveň 
ukazuje odhodlanie obce k udržateľnému rozvoju a efektívnemu 
využívaniu verejných zdrojov.

Workoutové ihrisko

Workoutové Ihrisko v našom športovom areáli bolo zrealizované na 
základe podpory z TTSK (Trnavského samosprávneho kraja). Ochota a 
schopnosť našich zamestnancov boli prestavené do administratívy okolo 
dotácie a do samotnej montáže týchto prvkov. Táto finančná injekcia 
otvára dvere pre nové možnosti a inovácie v oblasti verejných cvičebných 
priestorov. Nové workoutové ihrisko nie je len miestom, kde sa môžu 
stretávať nadšenci cvičenia, ale aj symbolom podpory z verejných zdrojov 
pre zdravie a pohodu občanov. Dotácia od TTSK umožnila integrovať 
najnovšie cvičebné technológie a multifunkčné prvky, ktoré umožňujú 
rozmanité tréningové možnosti. Táto investícia zvýši prístup k moderným 
formám cvičenia a prispieva k celkovému zlepšeniu verejného zdravia. 
Preto zostaňme zvedaví na to, ako sa táto nová cvičebná príležitosť stane 
prvkom aktívneho životného štýlu pre našich občanov.

Na záver sa chcem poďakovať Vám, občanom, zamestnancom a 
poslancom OcZ, za vašu podporu a spoluprácu počas tohto roka. Vaša 
angažovanosť je hnacou silou našej obce, a spoločne sme dokázali 
dosiahnuť veľké veci. Na záver tohto roka mi dovoľte vyjadriť prianie do 
budúceho roku. Verím, že nám rok 2024 prinesie ešte viac príležitostí na 
spoluprácu, rast a prosperitu. Nech sú naše cesty plné úspechov, radosti a 
vzájomnej solidarity.

Želám vám všetkým pokojné prežitie vianočných sviatkov a šťastný 
vstup do nového roka. S úctou

PhDr. Pavol Paulovič

starosta obce

V decembri nás čaká náročné rozhodnutie o 
existencii základnej školy v našej obci

V súčasnej dobe čelíme zložitým otázkam ohľadom budúcnosti našej 
základnej školy. V tomto školskom roku navštevuje základnú školu 9 detí v 
dvoch ročníkoch. V škole zamestnávame dve učiteľky, pána farára na 
výuku náboženstva a upratovačku – školníčku. Deti sa stravujú v školskej 
kuchyni a v poobedňajších hodinách navštevujú školský klub.

Viac faktorov vplýva na to, že základnú školu s tak nízkym počtom žiakov 
v malotriedkach nie je možné ďalej udržať. Demografická krivka nám jasne 
ukazuje, že sa rodí menej detí a viac zomiera seniorov, čo má za následok 
pokles obyvateľov obce s trvalým pobytom. Uvedené vplýva na výšku 
podielových daní, ktoré nám zasiela štát a tvorí najväčšiu časť príjmov 
bežného rozpočtu obce.

V súčasnosti je v platnosti kurikulárna reforma primárneho vzdelávania, 
ktorá mení doterajší výchovnovzdelávací proces v základných školách na 
Slovensku. Nová reforma stanovuje dva stupne primárneho vzdelávania. 
Ročníky: prvý, druhý, tretí budú tvoriť jeden stupeň. Druhý stupeň budú 
tvoriť štvrtý a piaty ročník. Navzájom sa nebudú môcť triedy z týchto 
dvoch stupňov spájať.

Prevádzkovanie  školského roku 2023/2024 (pri tomto počte žiakov) 
zaťaží obecný rozpočet sumou zhruba 39 000,- eur. Situácia sa nezmení ani 
ďalší školský rok 2024/2025, kedy by teoreticky mohlo prísť do prvého 
ročníka nových 6 detí. Vytvorili by sme novú triedu a museli prijať ďalšieho 
pedagóga.

Základom tvorby rozpočtu na rok chodu obce je fakt, že rozpočet musí 
byť vyrovnaný. Vždy vychádzame z predchádzajúceho roku a predikcie 
podielových daní na nasledujúci rok. Pri tvorbe rozpočtu obce sme museli 
zvážiť výdavkovú časť (koľko nás bude stáť prevádzka základnej školy v 
tomto školskom roku 2023/2024 a koľko v nasledujúcom školskom roku 
2024/2025). Dopracovali sme sa k analýze, podľa ktorej musíme v 
nasledujúcom školskom roku navýšiť príjmovú časť zhruba o 25 000,- eur 
(čo predstavuje zvýšenie daní a poplatkov zhruba o 28 percent) a v prípade 
zachovania základnej školy zvýšiť dane a poplatky až o 70 percent. Táto 
skutočnosť by výrazne nezaťažila len našich občanov, ale najmä aj 
právnické osoby.

V decembri sa bude konať zasadnutie obecného zastupiteľstva, kde sa 
bude rozhodovať nielen o zachovaní základnej školy v našej obci, ale aj o 
rozpočte na nasledujúci rok. Sú to dve spojené nádoby, a preto bude 

potrebné zvážiť všetky vyššie uvedené fakty. Azda jedinou pozitívnou 
správou je, že aj v prípade vyradenia našej školy zo siete základných škôl, 
bude možné v budúcnosti, pri priaznivých demografických a finančných 
podmienkach, školu opäť otvoriť.

PhDr. Pavol Paulovič

starosta obce

Zábavná pyrotechnika a ohňostroj
Vianočné sviatky, Silvester a Nový rok sú dni, počas ktorých ľudia zvyknú 

zábavnú pyrotechniku používať najviac. Pravidlá pre používanie 
pyrotechnických výrobkov sú stanovené zákonom č. 58/2014 Z. z. o 
výbušninách, výbušných predmetoch a munícii a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov v znení neskorších predpisov.

Podľa platnej právnej úpravy možno používať pyrotechnické výrobky 
kategórie F2 a F3 len v období od 31. decembra príslušného kalendárneho 
roka do 1. januára nasledujúceho kalendárneho roka, teda iba počas 
Silvestra a Nového roka. Mimo tohto obdobia, t. j. v období od 2. januára 
do 30. decembra príslušného kalendárneho roka možno používať 
pyrotechnické výrobky kategórie F2 a F3 iba s predchádzajúcim súhlasom 
obce na základe písomnej žiadosti.

Avšak podľa novej právnej úpravy, ktorá bude účinná od 2. januára 2024, 
bude celoročne zakázané používanie pyrotechnických výrobkov 
kategórie F2 a F3, ktorými sú petardy, zábleskové petardy, batérie petárd, 
batérie petárd s externou oporou, batérie zábleskových petárd, batérie 
zábleskových petárd s externou oporou, výmetnice, míny, rímske sviece, 
rakety obsahujúce pyrotechnickú jednotku, ktorej hlavným efektom je 
hluk, a kombinácie obsahujúce ako prvok petardy alebo zábleskové 
petardy.

Používanie pyrotechnických výrobkov kategórie F2 a F3, ktorých použitie 
nie je zakázané podľa predchádzajúcej vety, je možné len v čase od 18:00 
hod. do 24:00 hod. dňa od 31. decembra príslušného kalendárneho roka 
a v čase od 00:00 hod. do 02:00 hod. dňa 1. januára nasledujúceho 
kalendárneho roka a v minimálnej vzdialenosti 250 m od zariadení a lokalít 
ako nemocnice, zariadenia sociálnych služieb, útulky, chovné zariadenia s 
chovom hospodárskych zvierat, zoologické záhrady atď. Mimo 
uvedeného obdobia, t. j. v období od 2. januára do 30. decembra 
príslušného kalendárneho roka možno takéto pyrotechnické výrobky 
používať iba s predchádzajúcim súhlasom obce na základe písomnej 
žiadosti a po uhradení správneho poplatku, zároveň je obec povinná 
informovať obyvateľov obce o vydaní takéhoto súhlasu.

Nerešpektovaním uvedených ustanovení sa osoba vystavuje postihu za 
priestupok, za ktorý možno uložiť pokutu od 500 do 2 000 eur.

Novelou uvedeného zákona boli tiež upravené podrobnosti, týkajúce sa 
povoľovania ohňostroja. Oprávnená osoba, alebo ten, kto bude realizovať 
ohňostroj, musí požiadať obec o súhlas na jeho vykonanie. Ohňostroj 
možno vykonať, ak obec vydá na jeho vykonanie súhlas. Vykonanie 
ohňostroja sa musí oznámiť obvodnému banskému úradu, Dopravnému 
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nášho okolia. Táto perspektíva poskytuje dlhodobý prínos a zároveň 
ukazuje odhodlanie obce k udržateľnému rozvoju a efektívnemu 
využívaniu verejných zdrojov.

Workoutové ihrisko

Workoutové Ihrisko v našom športovom areáli bolo zrealizované na 
základe podpory z TTSK (Trnavského samosprávneho kraja). Ochota a 
schopnosť našich zamestnancov boli prestavené do administratívy okolo 
dotácie a do samotnej montáže týchto prvkov. Táto finančná injekcia 
otvára dvere pre nové možnosti a inovácie v oblasti verejných cvičebných 
priestorov. Nové workoutové ihrisko nie je len miestom, kde sa môžu 
stretávať nadšenci cvičenia, ale aj symbolom podpory z verejných zdrojov 
pre zdravie a pohodu občanov. Dotácia od TTSK umožnila integrovať 
najnovšie cvičebné technológie a multifunkčné prvky, ktoré umožňujú 
rozmanité tréningové možnosti. Táto investícia zvýši prístup k moderným 
formám cvičenia a prispieva k celkovému zlepšeniu verejného zdravia. 
Preto zostaňme zvedaví na to, ako sa táto nová cvičebná príležitosť stane 
prvkom aktívneho životného štýlu pre našich občanov.

Na záver sa chcem poďakovať Vám, občanom, zamestnancom a 
poslancom OcZ, za vašu podporu a spoluprácu počas tohto roka. Vaša 
angažovanosť je hnacou silou našej obce, a spoločne sme dokázali 
dosiahnuť veľké veci. Na záver tohto roka mi dovoľte vyjadriť prianie do 
budúceho roku. Verím, že nám rok 2024 prinesie ešte viac príležitostí na 
spoluprácu, rast a prosperitu. Nech sú naše cesty plné úspechov, radosti a 
vzájomnej solidarity.

Želám vám všetkým pokojné prežitie vianočných sviatkov a šťastný 
vstup do nového roka. S úctou

PhDr. Pavol Paulovič

starosta obce

V decembri nás čaká náročné rozhodnutie o 
existencii základnej školy v našej obci

V súčasnej dobe čelíme zložitým otázkam ohľadom budúcnosti našej 
základnej školy. V tomto školskom roku navštevuje základnú školu 9 detí v 
dvoch ročníkoch. V škole zamestnávame dve učiteľky, pána farára na 
výuku náboženstva a upratovačku – školníčku. Deti sa stravujú v školskej 
kuchyni a v poobedňajších hodinách navštevujú školský klub.

Viac faktorov vplýva na to, že základnú školu s tak nízkym počtom žiakov 
v malotriedkach nie je možné ďalej udržať. Demografická krivka nám jasne 
ukazuje, že sa rodí menej detí a viac zomiera seniorov, čo má za následok 
pokles obyvateľov obce s trvalým pobytom. Uvedené vplýva na výšku 
podielových daní, ktoré nám zasiela štát a tvorí najväčšiu časť príjmov 
bežného rozpočtu obce.

V súčasnosti je v platnosti kurikulárna reforma primárneho vzdelávania, 
ktorá mení doterajší výchovnovzdelávací proces v základných školách na 
Slovensku. Nová reforma stanovuje dva stupne primárneho vzdelávania. 
Ročníky: prvý, druhý, tretí budú tvoriť jeden stupeň. Druhý stupeň budú 
tvoriť štvrtý a piaty ročník. Navzájom sa nebudú môcť triedy z týchto 
dvoch stupňov spájať.

Prevádzkovanie  školského roku 2023/2024 (pri tomto počte žiakov) 
zaťaží obecný rozpočet sumou zhruba 39 000,- eur. Situácia sa nezmení ani 
ďalší školský rok 2024/2025, kedy by teoreticky mohlo prísť do prvého 
ročníka nových 6 detí. Vytvorili by sme novú triedu a museli prijať ďalšieho 
pedagóga.

Základom tvorby rozpočtu na rok chodu obce je fakt, že rozpočet musí 
byť vyrovnaný. Vždy vychádzame z predchádzajúceho roku a predikcie 
podielových daní na nasledujúci rok. Pri tvorbe rozpočtu obce sme museli 
zvážiť výdavkovú časť (koľko nás bude stáť prevádzka základnej školy v 
tomto školskom roku 2023/2024 a koľko v nasledujúcom školskom roku 
2024/2025). Dopracovali sme sa k analýze, podľa ktorej musíme v 
nasledujúcom školskom roku navýšiť príjmovú časť zhruba o 25 000,- eur 
(čo predstavuje zvýšenie daní a poplatkov zhruba o 28 percent) a v prípade 
zachovania základnej školy zvýšiť dane a poplatky až o 70 percent. Táto 
skutočnosť by výrazne nezaťažila len našich občanov, ale najmä aj 
právnické osoby.

V decembri sa bude konať zasadnutie obecného zastupiteľstva, kde sa 
bude rozhodovať nielen o zachovaní základnej školy v našej obci, ale aj o 
rozpočte na nasledujúci rok. Sú to dve spojené nádoby, a preto bude 

potrebné zvážiť všetky vyššie uvedené fakty. Azda jedinou pozitívnou 
správou je, že aj v prípade vyradenia našej školy zo siete základných škôl, 
bude možné v budúcnosti, pri priaznivých demografických a finančných 
podmienkach, školu opäť otvoriť.

PhDr. Pavol Paulovič

starosta obce

Zábavná pyrotechnika a ohňostroj
Vianočné sviatky, Silvester a Nový rok sú dni, počas ktorých ľudia zvyknú 

zábavnú pyrotechniku používať najviac. Pravidlá pre používanie 
pyrotechnických výrobkov sú stanovené zákonom č. 58/2014 Z. z. o 
výbušninách, výbušných predmetoch a munícii a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov v znení neskorších predpisov.

Podľa platnej právnej úpravy možno používať pyrotechnické výrobky 
kategórie F2 a F3 len v období od 31. decembra príslušného kalendárneho 
roka do 1. januára nasledujúceho kalendárneho roka, teda iba počas 
Silvestra a Nového roka. Mimo tohto obdobia, t. j. v období od 2. januára 
do 30. decembra príslušného kalendárneho roka možno používať 
pyrotechnické výrobky kategórie F2 a F3 iba s predchádzajúcim súhlasom 
obce na základe písomnej žiadosti.

Avšak podľa novej právnej úpravy, ktorá bude účinná od 2. januára 2024, 
bude celoročne zakázané používanie pyrotechnických výrobkov 
kategórie F2 a F3, ktorými sú petardy, zábleskové petardy, batérie petárd, 
batérie petárd s externou oporou, batérie zábleskových petárd, batérie 
zábleskových petárd s externou oporou, výmetnice, míny, rímske sviece, 
rakety obsahujúce pyrotechnickú jednotku, ktorej hlavným efektom je 
hluk, a kombinácie obsahujúce ako prvok petardy alebo zábleskové 
petardy.

Používanie pyrotechnických výrobkov kategórie F2 a F3, ktorých použitie 
nie je zakázané podľa predchádzajúcej vety, je možné len v čase od 18:00 
hod. do 24:00 hod. dňa od 31. decembra príslušného kalendárneho roka 
a v čase od 00:00 hod. do 02:00 hod. dňa 1. januára nasledujúceho 
kalendárneho roka a v minimálnej vzdialenosti 250 m od zariadení a lokalít 
ako nemocnice, zariadenia sociálnych služieb, útulky, chovné zariadenia s 
chovom hospodárskych zvierat, zoologické záhrady atď. Mimo 
uvedeného obdobia, t. j. v období od 2. januára do 30. decembra 
príslušného kalendárneho roka možno takéto pyrotechnické výrobky 
používať iba s predchádzajúcim súhlasom obce na základe písomnej 
žiadosti a po uhradení správneho poplatku, zároveň je obec povinná 
informovať obyvateľov obce o vydaní takéhoto súhlasu.

Nerešpektovaním uvedených ustanovení sa osoba vystavuje postihu za 
priestupok, za ktorý možno uložiť pokutu od 500 do 2 000 eur.

Novelou uvedeného zákona boli tiež upravené podrobnosti, týkajúce sa 
povoľovania ohňostroja. Oprávnená osoba, alebo ten, kto bude realizovať 
ohňostroj, musí požiadať obec o súhlas na jeho vykonanie. Ohňostroj 
možno vykonať, ak obec vydá na jeho vykonanie súhlas. Vykonanie 
ohňostroja sa musí oznámiť obvodnému banskému úradu, Dopravnému 
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sa snažili a dali do svojich výkonov všetko. Nie je dôležité, kto v súťaži 
zvíťazil, podstatné je, že sa tu zišlo mnoho ľudí z okolia, aby strávili sobotu v 
príjemnej atmosfére.

Po krátkom oddychu a občerstvení nasledovali už prvé súťažné disciplíny. 
Už tradične nechýbalo na tejto olympiáde kopanie jedenástok, kopanie na 
presnosť, kde dominovali hráči z Ostrova, nohejbalový turnaj, hod vrecom 
slamy, BOVO triatlon a (bez)orientačný beh. V BOVO maškrte – pri jedení 
tyčiniek sa predviedol náš nováčik Timotej Maco, ktorý bol najrýchlejší. 
Tento ročník bol obohatený o disciplínu len pre starostov obcí, a to hod 
šípkami na terč, v ktorom bodovala zasa starostka z Bašoviec. O 
dramatické okamihy pri preťahovaní lanom sa vo finále postarali tímy 
Ostrova a Veľkého Orvišťa. Kráľovskú disciplínu nakoniec vyhralo domáce 
družstvo v zložení: Branislav Táborský, Kamil Folajtár, Kamil Knapec, 
Marián Šiška a Mário Jankech. S chlapcami rátame už aj do budúceho roka.

Aj keď v posledných disciplínach bodovalo Veľké Orvište, najviac bodov v 
tomto ročníku získal Ostrov a stal sa celkovým víťazom. Druhé miesto 
obsadilo Veľké Orvište so stratou jedného boda a na treťom skočili 
Bašovce.

Počas celého popoludnia sa mohli deti vyblázniť na nafukovacích 
atrakciách – maxišmykľavke. Spestrili si víkend na konci prázdnin. Veselou 
hudbou nám deň spríjemňovala aj naša domáca skupina Analical Destroy 
a neskôr retro-hudobná produkcia.

Poďakovanie patrí všetkým, ktorí sa zúčastnili tejto akcie – súťažiacim i 
divákom, dobrovoľníkom, ktorí pomáhali s prípravami, a hlavne starostom 
obcí - PhDr. Pavlovi Paulovičovi, Jozefovi Tkáczovi a Sandre Borovskej.

Adela Jankechová

redakcia ON

Voľby do Národnej rady Slovenskej republiky

Voľby do Národnej rady Slovenskej republiky sa konali dňa 30.09.2023 v 
budove Základnej školy od 07:00 – 22:00 h. Zároveň išlo o štvrté 
predčasné voľby, v ktorých kandidovalo 24 politických strán a hnutí a 
jedna koalícia. Vyhlásenie oficiálnych výsledkov potvrdili zástupcovia 
štatistického úradu a štátnej volebnej komisie v nedeľu 01.10.2023.

Výsledky volieb v našej obci:

- celkový počet voličov zapísaných v zozname voličov bol 866,

- počet voličov, ktorí sa zúčastnili na hlasovaní bol 582 (67,20 %),

- počet platných odovzdaných hlasov bol 577.

V našej obci bola najúspešnejšia politická strana SMER – sociálna 
demokracia (27,56 %), za ňou nasledovalo politické hnutie Progresívne 
Slovensko (19,41 %) a politická strana HLAS – sociálna demokracia (17,5 
%).

Adela Jankechová

redakcia ON

Úcta k starším

Mesiac október je „Mesiacom úcty k starším“, kedy si pripomíname a 
uctievame našich seniorov a prejavujeme im náklonnosť a lásku. Úcta k 
starším by mala byť hlavne spontánna, nenásilná a sústavná. A 
predovšetkým by mala byť táto úcta stála, a nielen v „Mesiaci úcty k 
starším“. Starší ľudia si ju zaslúžia. Vekom nadobudli rôzne skúsenosti, 
ktoré môžu odovzdávať mladším. Napokon-vďačíme im za svoj život. 
Nezabudnime na pozdrav, ktorý je najjednoduchším prejavom ľudskej 
spolupatričnosti a rešpektovania iných ľudí - bez rozdielu veku.

V našej obci je už dobrým zvykom, že obecný úrad spolu so sociálnou a  
kultúrnou komisiou v tomto čase každoročne pripravuje stretnutie 
starších občanov, aby si uctila ich vek a poďakovala za prácu pre rodinu, 
spoločnosť a našu obec. Nakoľko sa obecný úrad a kultúrny dom 
rekonštruuje, nebolo možné toto stretnutie zrealizovať. Preto si obec 
Veľké Orvište uctila našich drahých spoluobčanov milými darčekmi, ktoré 
im poslanci obecného zastupiteľstva odovzdali.

Dovoľte, aby som Vám v mene našej obce, starostu PhDr. Pavla 
Pauloviča, poslancov obecného zastupiteľstva, pracovníkov obecného 
úradu z úprimného srdca zaželala veľa zdravia, radosti a životného 
optimizmu. Nech Boh požehná roky, ktoré máte pred sebou, prežite ich 
obklopení láskou, úctou, pozornosťou svojich najbližších. Buďte ešte dlhé 
roky medzi nami šťastní. V pokoji užívajte život.  Nech je Vaša  jeseň plná 
plodov, krásna, pokojná a slnečná.

Mgr. Elena Horňanská

predseda sociálnej komisie pri OÚ

OKTÓBER – MESIAC ÚCTY K STARŠÍM
Najväčšie umenie – starnúť s radostným 

srdcom

ODPOČÍVAŤ, keď boli sme zvyknutí pracovať,

MLČAŤ, keď druhí neuznávajú Vašu životnú 
múdrosť,

VEDIEŤ si odoprieť, čo Ťa prv tešilo,

POSLUŠNE a TICHO NIESŤ KRÍŽ,

BEZ ZÁVISTI hľadieť na druhých,

VERNE kráčať cestou, ktorou Ťa vedie BOH,

PRIJÍMAŤ POMOC DRUHÝCH, ktorým si prv pomáhal sám,

Hody v našej obci

V auguste sa organizovali hodové slávnosti, ktoré tento rok boli v sobotu 
obohatené o program pre deti.

Vďaka Nadácii SPP, ktorá akceptovala môj vypracovaný projekt 
zameraný na pritiahnutie detí a mládeže do spoločenského a kultúrneho 
priestoru, kde program hodových slávností nebude len o zábave pre 
dospelých, ale bude mať charakter aj náučno-výchovný formou detskej 
hudobnej skupiny, si myslím, že tento zámer sa podaril, na základe spätnej 
väzby zúčastnených, preto by som bol rád, ak by sa nám niečo podobné 
podarilo aj o rok. Hodový program taktiež pokračoval v sobotu a v nedeľu 
hudobným programom pre dospelých. O chutné občerstvenie sa postarali 
členovia nášho futbalového klubu. Aj tu by som rád zdôraznil, že bez 
sponzorov a hlavne bez dobrovoľníkov, ktorí sa podieľali na celkovej 

organizácii hodových slávností, či už stavaním stanov a pódia, prípravou a 
poskytovaním občerstvenia a ostatných činností, by obec hodové 
slávnosti v takejto miere organizovala s ťažkosťami, a preto všetkým patrí 
poďakovanie.

Ing. Jozef Bartko

poslanec OcZ

Veľké Orvište bodovalo vo varení gulášu
i v preťahovaní lanom

V poradí už 7. ročník BOVO olympiády sa tento rok konal v našej obci, 
tradične na futbalovom ihrisku. Opäť sme u nás privítali nadšených 
priaznivcom z obcí Ostrov a Bašovce.

Súťaž vo varení gulášu, v ktorej si zmeralo „chute“ deväť družstiev, 
odštartovala o 09:00 h. Všetky kolektívy začali už od úvodu svižne a do 
pripravenej nádoby s vodou pribúdal jeden ošúpaný zemiak za druhým. 
Treba však pripomenúť, že porote nešlo ani tak o rýchlosť, akou súťažiaci 
pripravili tento gurmánsky pokrm. Išlo predovšetkým o celkový výsledok,            
ktorý čo najintenzívnejšie zapôsobí na chuťové poháriky nielen porotcov, 
ale takisto prítomných divákov, ktorých tu veru nebolo málo. Porota s 
pokojom Angličana a nonšalantnosťou Francúza ochutnávala sústo za 
sústom. Ten pohľad rozohrával slinky a mlsné jazýčky nás všetkých.

O 13:00 h starosta obce Veľké Orvište odštartoval prvú nesúťažnú 
disciplínu, a to približne pätnásťkilometrovú cyklotrasu z Veľkého Orvišťa 
do Ostrova, popri Očkove cez Podolie, Pobedim, Bašovce, a naspäť do 
Veľkého Orvišťa v sprievode hasičských vozidiel. Najstarším účastníkom 
cyklotrasy bol p. František Maco z Veľkého Orvišťa a naopak - titul (aj 
symbolickú medailu) najmladšieho účastníka si odniesla Amélia Bieliková z 
Ostrova.

 

Priebeh športového dňa mali pod muškou rozhodcovia a tí tiež rozhodli o 
prvenstve vo varení gulášu. Prvé miesto si vybojovalo družstvo „Sme 
rodzina“ z Veľkého Orvišťa, na druhom mieste skončil „Náš Peťo“ a tretí 
stupienok obsadilo družstvo „Bašovce“. Treba povedať, že všetky družstvá 

Keď sa chce, tak sa všetko dá

Vážení občania,

dovoľte mi aj touto cestou vás oboznámiť s dobročinnou akciou, ktorá sa 
konala počas letných prázdnin.

Na konci júna sa deti materskej škôlky rozlúčili na 2 mesiace so škôlkou a 
to bol správny čas na zrealizovanie myšlienky zrekonštruovať preliezky a 

plot pri materskej škôlke. Skupina oteckov detí, ktoré navštevujú materskú 
škôlku, sa stretla poslednú júlovú sobotu a zrealizovala myšlienku 
revitalizácie, ktorá bola už veľmi potrebná, keďže preliezky a húpačky boli 
v stave viac-menej nepoužiteľné pre deti. Nielen obrúsenie a natretie bolo 
potrebné, ale aj výmena drevených sedačiek na húpačky, kde s výrobou 
nám pomohol stolár p. Pánik. Tak isto ako aj preliezky a húpačky sme 
neobišli plot a vstupnú bránu materskej škôlky, ktoré sme taktiež obrúsili a 
natreli. Pri dosť horúcom počasí plán bol všetko stihnúť za jednu sobotu, 
čo sa aj podarilo, a spoločne sme si povedali, že sme urobili niečo pre deti a 
v neposlednom rade takýmto spôsobom pomohli aj obci s revitalizáciou 
obecného majetku. Všetkým, ktorí sa podieľali na tejto akcii, by som sa 

chcel aj touto cestou ešte raz 
veľmi poďakovať.

Ing. Jozef Bartko

poslanec OcZ

úradu, miestne príslušnému okresnému riaditeľstvu Hasičského a 
záchranného zboru a Policajnému zboru. Ohňostroj musí byť vykonaný 
oprávnenou osobou alebo osobou s odbornou spôsobilosťou.

Záverom treba uviesť, že z dôvodu zložitej finančnej situácie, obec 
nebude organizovať novoročný ohňostroj, ale v prípade záujmu môžu 
fyzické osoby  na vlastné náklady ohňostroj uskutočniť na námestí pri 
obecnom úrade v čase od 18:00 do 24:00 h dňa 31.12.2023.

Mgr. Miroslav Folajtar

pracovník OcÚ
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sa snažili a dali do svojich výkonov všetko. Nie je dôležité, kto v súťaži 
zvíťazil, podstatné je, že sa tu zišlo mnoho ľudí z okolia, aby strávili sobotu v 
príjemnej atmosfére.

Po krátkom oddychu a občerstvení nasledovali už prvé súťažné disciplíny. 
Už tradične nechýbalo na tejto olympiáde kopanie jedenástok, kopanie na 
presnosť, kde dominovali hráči z Ostrova, nohejbalový turnaj, hod vrecom 
slamy, BOVO triatlon a (bez)orientačný beh. V BOVO maškrte – pri jedení 
tyčiniek sa predviedol náš nováčik Timotej Maco, ktorý bol najrýchlejší. 
Tento ročník bol obohatený o disciplínu len pre starostov obcí, a to hod 
šípkami na terč, v ktorom bodovala zasa starostka z Bašoviec. O 
dramatické okamihy pri preťahovaní lanom sa vo finále postarali tímy 
Ostrova a Veľkého Orvišťa. Kráľovskú disciplínu nakoniec vyhralo domáce 
družstvo v zložení: Branislav Táborský, Kamil Folajtár, Kamil Knapec, 
Marián Šiška a Mário Jankech. S chlapcami rátame už aj do budúceho roka.

Aj keď v posledných disciplínach bodovalo Veľké Orvište, najviac bodov v 
tomto ročníku získal Ostrov a stal sa celkovým víťazom. Druhé miesto 
obsadilo Veľké Orvište so stratou jedného boda a na treťom skočili 
Bašovce.

Počas celého popoludnia sa mohli deti vyblázniť na nafukovacích 
atrakciách – maxišmykľavke. Spestrili si víkend na konci prázdnin. Veselou 
hudbou nám deň spríjemňovala aj naša domáca skupina Analical Destroy 
a neskôr retro-hudobná produkcia.

Poďakovanie patrí všetkým, ktorí sa zúčastnili tejto akcie – súťažiacim i 
divákom, dobrovoľníkom, ktorí pomáhali s prípravami, a hlavne starostom 
obcí - PhDr. Pavlovi Paulovičovi, Jozefovi Tkáczovi a Sandre Borovskej.

Adela Jankechová

redakcia ON

Voľby do Národnej rady Slovenskej republiky

Voľby do Národnej rady Slovenskej republiky sa konali dňa 30.09.2023 v 
budove Základnej školy od 07:00 – 22:00 h. Zároveň išlo o štvrté 
predčasné voľby, v ktorých kandidovalo 24 politických strán a hnutí a 
jedna koalícia. Vyhlásenie oficiálnych výsledkov potvrdili zástupcovia 
štatistického úradu a štátnej volebnej komisie v nedeľu 01.10.2023.

Výsledky volieb v našej obci:

- celkový počet voličov zapísaných v zozname voličov bol 866,

- počet voličov, ktorí sa zúčastnili na hlasovaní bol 582 (67,20 %),

- počet platných odovzdaných hlasov bol 577.

V našej obci bola najúspešnejšia politická strana SMER – sociálna 
demokracia (27,56 %), za ňou nasledovalo politické hnutie Progresívne 
Slovensko (19,41 %) a politická strana HLAS – sociálna demokracia (17,5 
%).

Adela Jankechová

redakcia ON

Úcta k starším

Mesiac október je „Mesiacom úcty k starším“, kedy si pripomíname a 
uctievame našich seniorov a prejavujeme im náklonnosť a lásku. Úcta k 
starším by mala byť hlavne spontánna, nenásilná a sústavná. A 
predovšetkým by mala byť táto úcta stála, a nielen v „Mesiaci úcty k 
starším“. Starší ľudia si ju zaslúžia. Vekom nadobudli rôzne skúsenosti, 
ktoré môžu odovzdávať mladším. Napokon-vďačíme im za svoj život. 
Nezabudnime na pozdrav, ktorý je najjednoduchším prejavom ľudskej 
spolupatričnosti a rešpektovania iných ľudí - bez rozdielu veku.

V našej obci je už dobrým zvykom, že obecný úrad spolu so sociálnou a  
kultúrnou komisiou v tomto čase každoročne pripravuje stretnutie 
starších občanov, aby si uctila ich vek a poďakovala za prácu pre rodinu, 
spoločnosť a našu obec. Nakoľko sa obecný úrad a kultúrny dom 
rekonštruuje, nebolo možné toto stretnutie zrealizovať. Preto si obec 
Veľké Orvište uctila našich drahých spoluobčanov milými darčekmi, ktoré 
im poslanci obecného zastupiteľstva odovzdali.

Dovoľte, aby som Vám v mene našej obce, starostu PhDr. Pavla 
Pauloviča, poslancov obecného zastupiteľstva, pracovníkov obecného 
úradu z úprimného srdca zaželala veľa zdravia, radosti a životného 
optimizmu. Nech Boh požehná roky, ktoré máte pred sebou, prežite ich 
obklopení láskou, úctou, pozornosťou svojich najbližších. Buďte ešte dlhé 
roky medzi nami šťastní. V pokoji užívajte život.  Nech je Vaša  jeseň plná 
plodov, krásna, pokojná a slnečná.

Mgr. Elena Horňanská

predseda sociálnej komisie pri OÚ

OKTÓBER – MESIAC ÚCTY K STARŠÍM
Najväčšie umenie – starnúť s radostným 

srdcom

ODPOČÍVAŤ, keď boli sme zvyknutí pracovať,

MLČAŤ, keď druhí neuznávajú Vašu životnú 
múdrosť,

VEDIEŤ si odoprieť, čo Ťa prv tešilo,

POSLUŠNE a TICHO NIESŤ KRÍŽ,

BEZ ZÁVISTI hľadieť na druhých,

VERNE kráčať cestou, ktorou Ťa vedie BOH,

PRIJÍMAŤ POMOC DRUHÝCH, ktorým si prv pomáhal sám,

Hody v našej obci

V auguste sa organizovali hodové slávnosti, ktoré tento rok boli v sobotu 
obohatené o program pre deti.

Vďaka Nadácii SPP, ktorá akceptovala môj vypracovaný projekt 
zameraný na pritiahnutie detí a mládeže do spoločenského a kultúrneho 
priestoru, kde program hodových slávností nebude len o zábave pre 
dospelých, ale bude mať charakter aj náučno-výchovný formou detskej 
hudobnej skupiny, si myslím, že tento zámer sa podaril, na základe spätnej 
väzby zúčastnených, preto by som bol rád, ak by sa nám niečo podobné 
podarilo aj o rok. Hodový program taktiež pokračoval v sobotu a v nedeľu 
hudobným programom pre dospelých. O chutné občerstvenie sa postarali 
členovia nášho futbalového klubu. Aj tu by som rád zdôraznil, že bez 
sponzorov a hlavne bez dobrovoľníkov, ktorí sa podieľali na celkovej 

organizácii hodových slávností, či už stavaním stanov a pódia, prípravou a 
poskytovaním občerstvenia a ostatných činností, by obec hodové 
slávnosti v takejto miere organizovala s ťažkosťami, a preto všetkým patrí 
poďakovanie.

Ing. Jozef Bartko

poslanec OcZ

Veľké Orvište bodovalo vo varení gulášu
i v preťahovaní lanom

V poradí už 7. ročník BOVO olympiády sa tento rok konal v našej obci, 
tradične na futbalovom ihrisku. Opäť sme u nás privítali nadšených 
priaznivcom z obcí Ostrov a Bašovce.

Súťaž vo varení gulášu, v ktorej si zmeralo „chute“ deväť družstiev, 
odštartovala o 09:00 h. Všetky kolektívy začali už od úvodu svižne a do 
pripravenej nádoby s vodou pribúdal jeden ošúpaný zemiak za druhým. 
Treba však pripomenúť, že porote nešlo ani tak o rýchlosť, akou súťažiaci 
pripravili tento gurmánsky pokrm. Išlo predovšetkým o celkový výsledok,            
ktorý čo najintenzívnejšie zapôsobí na chuťové poháriky nielen porotcov, 
ale takisto prítomných divákov, ktorých tu veru nebolo málo. Porota s 
pokojom Angličana a nonšalantnosťou Francúza ochutnávala sústo za 
sústom. Ten pohľad rozohrával slinky a mlsné jazýčky nás všetkých.

O 13:00 h starosta obce Veľké Orvište odštartoval prvú nesúťažnú 
disciplínu, a to približne pätnásťkilometrovú cyklotrasu z Veľkého Orvišťa 
do Ostrova, popri Očkove cez Podolie, Pobedim, Bašovce, a naspäť do 
Veľkého Orvišťa v sprievode hasičských vozidiel. Najstarším účastníkom 
cyklotrasy bol p. František Maco z Veľkého Orvišťa a naopak - titul (aj 
symbolickú medailu) najmladšieho účastníka si odniesla Amélia Bieliková z 
Ostrova.

 

Priebeh športového dňa mali pod muškou rozhodcovia a tí tiež rozhodli o 
prvenstve vo varení gulášu. Prvé miesto si vybojovalo družstvo „Sme 
rodzina“ z Veľkého Orvišťa, na druhom mieste skončil „Náš Peťo“ a tretí 
stupienok obsadilo družstvo „Bašovce“. Treba povedať, že všetky družstvá 

Keď sa chce, tak sa všetko dá

Vážení občania,

dovoľte mi aj touto cestou vás oboznámiť s dobročinnou akciou, ktorá sa 
konala počas letných prázdnin.

Na konci júna sa deti materskej škôlky rozlúčili na 2 mesiace so škôlkou a 
to bol správny čas na zrealizovanie myšlienky zrekonštruovať preliezky a 

plot pri materskej škôlke. Skupina oteckov detí, ktoré navštevujú materskú 
škôlku, sa stretla poslednú júlovú sobotu a zrealizovala myšlienku 
revitalizácie, ktorá bola už veľmi potrebná, keďže preliezky a húpačky boli 
v stave viac-menej nepoužiteľné pre deti. Nielen obrúsenie a natretie bolo 
potrebné, ale aj výmena drevených sedačiek na húpačky, kde s výrobou 
nám pomohol stolár p. Pánik. Tak isto ako aj preliezky a húpačky sme 
neobišli plot a vstupnú bránu materskej škôlky, ktoré sme taktiež obrúsili a 
natreli. Pri dosť horúcom počasí plán bol všetko stihnúť za jednu sobotu, 
čo sa aj podarilo, a spoločne sme si povedali, že sme urobili niečo pre deti a 
v neposlednom rade takýmto spôsobom pomohli aj obci s revitalizáciou 
obecného majetku. Všetkým, ktorí sa podieľali na tejto akcii, by som sa 

chcel aj touto cestou ešte raz 
veľmi poďakovať.

Ing. Jozef Bartko

poslanec OcZ

úradu, miestne príslušnému okresnému riaditeľstvu Hasičského a 
záchranného zboru a Policajnému zboru. Ohňostroj musí byť vykonaný 
oprávnenou osobou alebo osobou s odbornou spôsobilosťou.

Záverom treba uviesť, že z dôvodu zložitej finančnej situácie, obec 
nebude organizovať novoročný ohňostroj, ale v prípade záujmu môžu 
fyzické osoby  na vlastné náklady ohňostroj uskutočniť na námestí pri 
obecnom úrade v čase od 18:00 do 24:00 h dňa 31.12.2023.

Mgr. Miroslav Folajtar

pracovník OcÚ
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svoj potenciál a zdokonaliť svoje zručnosti pod odborným dohľadom. Od 
nového ročníka bude 14-ročná Paulína strieľať v kategórii U18. Na prvom 
nesúťažnom preteku si v novej kategórii vystrieľala bronzovú medailu. V 

novembr i  tohto 
r o k u  P a u l í n a 
absolvovala svoj 
prvý reprezentačný 
kemp, čo je ďalší 
dôkaz toho, že aj 
n a p r i e k  l e t ný m 
výzvam patrí  vo 
svojej kategórii k 
p o p r e d n ý m 
lukostrelcom.

PhDr. Pavol 
Paulovič

starosta obce
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Jún a júl v našej materskej škole
Prvý júnový deň na celom svete patrí Medzinárodnému dňu detí. Do 

príprav na tento deň sa zapojili aj rodičia a spoločne sme pre deti pripravili  
program plný zábavy.  Deti si zašportovali na prúdovej dráhe, pochutnali si 
na keksíkoch, zapili ich minerálkou, započúvali sa do rozprávky, poprezerali 
si obrázky v knižkách, zasúťažili si vo vedomostnom kvíze. Po týchto 
vyčerpávajúcich aktivitách si deti dobíjali  energiu na karimatkách v tieni 
stromov.

Ďalšiu radosť deťom začiatkom mesiaca spravil zriaďovateľ, ktorý uvoľnil 
finančné prostriedky na kúpu hračiek a didaktických pomôcok. Touto 
cestou sa chceme poďakovať  zriaďovateľovi – Obecnému úradu Veľké 
Orvište - za všestrannú  pomoc a ústretovosť.

Na koncoročný výlet sme sa vybrali do Piešťan. Navštívili sme 
Balneologické múzeum, sprievodkyňa nám počas výkladu porozprávala 
veľa zaujímavostí o Piešťanoch a jeho okolí.  Počas výletu sme sa zatúlali až 
k jazierkam. Okrem prírodného mikrosveta, ktorý sme mohli obdivovať 
očami, sme mali možnosť vypočuť si žabí koncert.  Naše ďalšie kroky 
smerovali k výbehu s pávmi, samček sa nám predviedol v plnej kráse. 
Cestou späť sme stretli na Kolonádovom moste autora kníh pre deti Braňa 
Jobusa, ktorého som deťom predstavila. V krátkosti nám porozprával o 
knihách, ktoré píše pre deti. Pred odchodom autobusu sme nazreli do 
Amfiteátra, ktorý sa nachádza v chránenom pamiatkovom území. Cestu 
autobusom späť sme si spestrili pesničkami.

Výročie
Bohumilko náš milý, dnes k výročiu Tvojmu sa chýli.

Už päťdesiat rokov je tomu, čo si sa zasnúbil Bohu.

Máme z Teba radosť všetci, lebo hlásaš sväté veci.

Radosť z Teba vždycky žiari, preto Ťa máme všetci tak radi.

Prajeme Ti zdravia veľa,

by si ešte dlho nám rozdával – lásku zo seba.

Radi Ťa vždy privítame a Božie slovo počúvame.

Tvoj hlas je ako zvon, počuť ho z kostola až von.

Aj v nebesiach určite radosť majú,

Tvoji rodičia sa z nich na Teba pozerajú.

A ver` dobre urobili,

keď za kňaza s Pánom Bohom - si ťa vyvolili.

Vždy stáli pri Tebe v dobrom i zlom,

a hlavne si mal v nich dobrý vzor.

Ďakujeme Ti všetci a prajeme –

Božie požehnanie a ochranu od Panny Márie.

Už meno Bohu – mil bolo predurčené,

aby si naozaj Boha miloval a lásku k nemu na nás prenášal.

Ešte raz vďaka, pán farár - Bohumil Mikula!

Mária Šišková

Michalová

Žijú medzi nami
Ľúbia sa aj po šiestich desaťročiach. Aj vám to znie neuveriteľne? Čiperná 

dvojica, Mária (80) a Ján (85) Košinárovci z Veľkého Orvišťa, oslávila 
16.11.2023 nádhernú diamantovú svadbu. Dodnes sú v manželstve 
šťastní. Práve oni stáli pri sebe doslova v dobrom i zlom. Majú za sebou 
veľmi dlhú cestu plnú nielen radosti a šťastia, ale aj strastí, ktoré celý vzťah 
posilnili. Vychovali spoločne štyri deti. Teraz im už radosť robí desať vnúčat 

a šesť pravnúčat. Tajomstvo 
spokojného života vidia v 
tolerancii a vytrvalosti.

Takáto láska musí byť 
oslavovaná každý jeden deň, 
no o to viac na krásne 
diamantové výročie – je len 
raz za život.

Želáme Vám zdravie a silu, 
oslávenci milí, by ste v láske 
a šťastí ešte dlho spolu žili!

Adela Jankechová

redakcia ON

PhDr. Sylvia Paulovičová
predseda kultúrnej komisie pri OÚ

POKORNE prijímať nevládnosť, i keby si rád bol užitočný,

POTOM PRÍDE TO NAJKRAJŠIE:

Boh pre Teba vybral tú najužitočnejšiu prácu:

MÔŽEŠ MAŤ STÁLE ZOPÄTÉ RUKY

A MODLIŤ SA, ZVOLÁVAŤ POŽEHNANIE NA CELÝ SVET.

Modlitebné spoločenstvo ECAV Piešťany

Ing. Beáta Walterová

Svätý Hubert

Dňa 10. novembra sme si pripomenuli sviatok sv. Huberta v našom 
kostole Nanebovzatej Panny Márie slávnostnou svätou omšou za účasti 
členov poľovného združenia Hubert Ostrov.

Počasie nám neprialo, čo sa odzrkadlilo aj na menšej účasti našich 
obyvateľov.

Svätá omša pod vedením pána farára vdp. Popelku nám pripomenula 
význam a prácu svätcov, predovšetkým sv. Huberta. Práve najdôležitejší 
míľnik jeho života je zachytený v erbe našej obce, ktorej je patrónom.

Po sv. omši nasledovalo príjemné posedenie spojené s občerstvením v 
duchu poľovníckych tradícií.

Očami občana

Dňa 10. júna 2023 sa v našom kostolíku Nanebovzatej Panny Márie 
uskutočnila veľkolepá oslava päťdesiateho výročia vysviacky p. farára 
Bohumila Mikulu. Zúčastnilo sa na nej sedem kňazov, štyria miništranti, 
plný kostol veriacich a pozvaných hostí.

Ďakujem všetkým, čo sa podieľali na príprave tejto oslavy - bolo ich veľa, 
na čele s Majom Hoštákom. Príhovor organistky Ivanky bol výstižný, vtipný 
a doplnený premietaním fotiek od jeho detstva. Po omši nasledovalo 
honosné agapé – dobrôt bolo od výmyslu sveta. Podieľali sa na ňom 
„stálice“, ako aj ostatní dobrovoľníci. Bonbónikom večera bola živá hudba, 
kapela nás dobre zabavila, zaspievali sme si a podaktorí aj zatancovali.

Dúfam, že nám ten hluk odpustia tí, čo tam už odpočívajú a spia spánkom 
pokoja. Myslím, že vďaka usporiadateľom a dobrovoľníkom sa oslava 
mimoriadne vydarila.

Ešte raz srdečná vďaka!

Mária Šišková

Michalová

 Posledný júnový deň 
patril našim predškolákom 
-  E v k e ,  B r u n k o v i  a 
Ilkerkovi. S deťmi sme 
pripravili program, ktorý 
obsahoval piesne a básne 
na rozlúčku s kamarátmi. 
Rodičia sa zabavil i  na  
divadielku o Pampúšikovi a 
p r o g r a m  v y v r c h o l i l 
skladbou Uptown Funk, 
ktorú sme s deťmi nacvičili 
podľa tanečnej školy La 
Portella. V tento deň sme 
sa rozlúčili aj s našou pani 
u p rato va č ku  E m i l ko u 
V a v r i n c o v o u ,  k t o r á 
odchádzala na dôchodok. 
Deti sa s ňou rozlúčili 
básničkou a darčekmi, ktoré mali pre ňu pripravené. Predškolákov sme 
obdarovali kufríkom, v ktorom si našli knižky a pomôcky do školy. 

Rozlúčková slávnosť 
p o k r a č o v a l a 
pohostením, ktoré 
pripravili rodiča a pani 
Emilka Vavrincová.

Materská škola bola 
p o č a s  p rá zd n i n  v  
prevádzke prvé dva 
júlové týždne. Pre deti 
n a v š t e v u j ú c e 
materskú školu sme 
pripravili zaujímavé 
prázdninové aktivity: 
hry s vodou, návštevu 
farmy, hry s padákom 
a ďalšie.

Začiatok nového školského roka

Otvoreniu materskej školy predchádzala dôkladná príprava, ktorá 
zahŕňala vyčistenie priestorov, reorganizáciu nábytku v interiéri a 
administratívne úkony. O exteriérové úpravy na školskom dvore sa 
postarali oteckovia 
pod vedením pána 
Ing. Jozefa Bartka. 
H ra c i e  p r v k y  a 
š k o l s k á  b r á n a 
dostali nový náter 
vďaka šikovným 
r u ká m  o te c ko v 
našim škôlkarov. 
C h c e m e  s a 
p o ď a k o v a ť 
o te c ko m ,  k to r í 
o b e t o v a l i  s v o j 
voľný čas a urobili 
náš školský dvor 
atraktívnejší pre 
deti. Brány našej 
materskej školy sa 
o t v o r i l i  4 . 
s e p t e m b r a  a 
privítali sme medzi 

MATERSKÁ A ZÁKLADNÁ ŠKOLAKULTÚRA A SOCIÁLNE VECI

Lukostreľba
Po úspešnej halovej sezóne, v ktorej si Paulína Paulovičová vystrieľala 

majstrovský titul, sa v letnej časti sezóny dostavili zranenia, ktoré jej 
bránili naplniť očakávania. Napriek tomu ukázala odolnosť a nasadenie, 
absolvovala sedem pretekov v SR a jeden medzinárodný pretek v 
Slovinsku. Napriek týmto ťažkostiam sa jej podarilo vždy vystrieľať si 
pódiové umiestnenie. V seriáli Slovenského pohára obsadila druhé miesto 
a z majstrovstiev Slovenska si priniesla bronzovú medailu. V kontexte 
predchádzajúcich úspechov 3-násobnej majsterky Slovenska to môže 
pôsobiť ako sklamanie. Avšak skutočnosť, že dokázala konkurovať špičke 
na vysokej úrovni aj napriek zraneniam, je dôkazom jej skvelej športovej 
povahy. Toto nezostalo bez povšimnutia reprezentačných trénerov a 
Paulína získala pozvánku do Centra talentovanej mládeže na rok 2024. 
Toto uznávané centrum je príležitosťou pre mladých športovcov rozvíjať 



svoj potenciál a zdokonaliť svoje zručnosti pod odborným dohľadom. Od 
nového ročníka bude 14-ročná Paulína strieľať v kategórii U18. Na prvom 
nesúťažnom preteku si v novej kategórii vystrieľala bronzovú medailu. V 

novembr i  tohto 
r o k u  P a u l í n a 
absolvovala svoj 
prvý reprezentačný 
kemp, čo je ďalší 
dôkaz toho, že aj 
n a p r i e k  l e t ný m 
výzvam patrí  vo 
svojej kategórii k 
p o p r e d n ý m 
lukostrelcom.

PhDr. Pavol 
Paulovič

starosta obce
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Jún a júl v našej materskej škole
Prvý júnový deň na celom svete patrí Medzinárodnému dňu detí. Do 

príprav na tento deň sa zapojili aj rodičia a spoločne sme pre deti pripravili  
program plný zábavy.  Deti si zašportovali na prúdovej dráhe, pochutnali si 
na keksíkoch, zapili ich minerálkou, započúvali sa do rozprávky, poprezerali 
si obrázky v knižkách, zasúťažili si vo vedomostnom kvíze. Po týchto 
vyčerpávajúcich aktivitách si deti dobíjali  energiu na karimatkách v tieni 
stromov.

Ďalšiu radosť deťom začiatkom mesiaca spravil zriaďovateľ, ktorý uvoľnil 
finančné prostriedky na kúpu hračiek a didaktických pomôcok. Touto 
cestou sa chceme poďakovať  zriaďovateľovi – Obecnému úradu Veľké 
Orvište - za všestrannú  pomoc a ústretovosť.

Na koncoročný výlet sme sa vybrali do Piešťan. Navštívili sme 
Balneologické múzeum, sprievodkyňa nám počas výkladu porozprávala 
veľa zaujímavostí o Piešťanoch a jeho okolí.  Počas výletu sme sa zatúlali až 
k jazierkam. Okrem prírodného mikrosveta, ktorý sme mohli obdivovať 
očami, sme mali možnosť vypočuť si žabí koncert.  Naše ďalšie kroky 
smerovali k výbehu s pávmi, samček sa nám predviedol v plnej kráse. 
Cestou späť sme stretli na Kolonádovom moste autora kníh pre deti Braňa 
Jobusa, ktorého som deťom predstavila. V krátkosti nám porozprával o 
knihách, ktoré píše pre deti. Pred odchodom autobusu sme nazreli do 
Amfiteátra, ktorý sa nachádza v chránenom pamiatkovom území. Cestu 
autobusom späť sme si spestrili pesničkami.

Výročie
Bohumilko náš milý, dnes k výročiu Tvojmu sa chýli.

Už päťdesiat rokov je tomu, čo si sa zasnúbil Bohu.

Máme z Teba radosť všetci, lebo hlásaš sväté veci.

Radosť z Teba vždycky žiari, preto Ťa máme všetci tak radi.

Prajeme Ti zdravia veľa,

by si ešte dlho nám rozdával – lásku zo seba.

Radi Ťa vždy privítame a Božie slovo počúvame.

Tvoj hlas je ako zvon, počuť ho z kostola až von.

Aj v nebesiach určite radosť majú,

Tvoji rodičia sa z nich na Teba pozerajú.

A ver` dobre urobili,

keď za kňaza s Pánom Bohom - si ťa vyvolili.

Vždy stáli pri Tebe v dobrom i zlom,

a hlavne si mal v nich dobrý vzor.

Ďakujeme Ti všetci a prajeme –

Božie požehnanie a ochranu od Panny Márie.

Už meno Bohu – mil bolo predurčené,

aby si naozaj Boha miloval a lásku k nemu na nás prenášal.

Ešte raz vďaka, pán farár - Bohumil Mikula!

Mária Šišková

Michalová

Žijú medzi nami
Ľúbia sa aj po šiestich desaťročiach. Aj vám to znie neuveriteľne? Čiperná 

dvojica, Mária (80) a Ján (85) Košinárovci z Veľkého Orvišťa, oslávila 
16.11.2023 nádhernú diamantovú svadbu. Dodnes sú v manželstve 
šťastní. Práve oni stáli pri sebe doslova v dobrom i zlom. Majú za sebou 
veľmi dlhú cestu plnú nielen radosti a šťastia, ale aj strastí, ktoré celý vzťah 
posilnili. Vychovali spoločne štyri deti. Teraz im už radosť robí desať vnúčat 

a šesť pravnúčat. Tajomstvo 
spokojného života vidia v 
tolerancii a vytrvalosti.

Takáto láska musí byť 
oslavovaná každý jeden deň, 
no o to viac na krásne 
diamantové výročie – je len 
raz za život.

Želáme Vám zdravie a silu, 
oslávenci milí, by ste v láske 
a šťastí ešte dlho spolu žili!

Adela Jankechová

redakcia ON

PhDr. Sylvia Paulovičová
predseda kultúrnej komisie pri OÚ

POKORNE prijímať nevládnosť, i keby si rád bol užitočný,

POTOM PRÍDE TO NAJKRAJŠIE:

Boh pre Teba vybral tú najužitočnejšiu prácu:

MÔŽEŠ MAŤ STÁLE ZOPÄTÉ RUKY

A MODLIŤ SA, ZVOLÁVAŤ POŽEHNANIE NA CELÝ SVET.

Modlitebné spoločenstvo ECAV Piešťany

Ing. Beáta Walterová

Svätý Hubert

Dňa 10. novembra sme si pripomenuli sviatok sv. Huberta v našom 
kostole Nanebovzatej Panny Márie slávnostnou svätou omšou za účasti 
členov poľovného združenia Hubert Ostrov.

Počasie nám neprialo, čo sa odzrkadlilo aj na menšej účasti našich 
obyvateľov.

Svätá omša pod vedením pána farára vdp. Popelku nám pripomenula 
význam a prácu svätcov, predovšetkým sv. Huberta. Práve najdôležitejší 
míľnik jeho života je zachytený v erbe našej obce, ktorej je patrónom.

Po sv. omši nasledovalo príjemné posedenie spojené s občerstvením v 
duchu poľovníckych tradícií.

Očami občana

Dňa 10. júna 2023 sa v našom kostolíku Nanebovzatej Panny Márie 
uskutočnila veľkolepá oslava päťdesiateho výročia vysviacky p. farára 
Bohumila Mikulu. Zúčastnilo sa na nej sedem kňazov, štyria miništranti, 
plný kostol veriacich a pozvaných hostí.

Ďakujem všetkým, čo sa podieľali na príprave tejto oslavy - bolo ich veľa, 
na čele s Majom Hoštákom. Príhovor organistky Ivanky bol výstižný, vtipný 
a doplnený premietaním fotiek od jeho detstva. Po omši nasledovalo 
honosné agapé – dobrôt bolo od výmyslu sveta. Podieľali sa na ňom 
„stálice“, ako aj ostatní dobrovoľníci. Bonbónikom večera bola živá hudba, 
kapela nás dobre zabavila, zaspievali sme si a podaktorí aj zatancovali.

Dúfam, že nám ten hluk odpustia tí, čo tam už odpočívajú a spia spánkom 
pokoja. Myslím, že vďaka usporiadateľom a dobrovoľníkom sa oslava 
mimoriadne vydarila.

Ešte raz srdečná vďaka!

Mária Šišková

Michalová

 Posledný júnový deň 
patril našim predškolákom 
-  E v k e ,  B r u n k o v i  a 
Ilkerkovi. S deťmi sme 
pripravili program, ktorý 
obsahoval piesne a básne 
na rozlúčku s kamarátmi. 
Rodičia sa zabavil i  na  
divadielku o Pampúšikovi a 
p r o g r a m  v y v r c h o l i l 
skladbou Uptown Funk, 
ktorú sme s deťmi nacvičili 
podľa tanečnej školy La 
Portella. V tento deň sme 
sa rozlúčili aj s našou pani 
u p rato va č ku  E m i l ko u 
V a v r i n c o v o u ,  k t o r á 
odchádzala na dôchodok. 
Deti sa s ňou rozlúčili 
básničkou a darčekmi, ktoré mali pre ňu pripravené. Predškolákov sme 
obdarovali kufríkom, v ktorom si našli knižky a pomôcky do školy. 

Rozlúčková slávnosť 
p o k r a č o v a l a 
pohostením, ktoré 
pripravili rodiča a pani 
Emilka Vavrincová.

Materská škola bola 
p o č a s  p rá zd n i n  v  
prevádzke prvé dva 
júlové týždne. Pre deti 
n a v š t e v u j ú c e 
materskú školu sme 
pripravili zaujímavé 
prázdninové aktivity: 
hry s vodou, návštevu 
farmy, hry s padákom 
a ďalšie.

Začiatok nového školského roka

Otvoreniu materskej školy predchádzala dôkladná príprava, ktorá 
zahŕňala vyčistenie priestorov, reorganizáciu nábytku v interiéri a 
administratívne úkony. O exteriérové úpravy na školskom dvore sa 
postarali oteckovia 
pod vedením pána 
Ing. Jozefa Bartka. 
H ra c i e  p r v k y  a 
š k o l s k á  b r á n a 
dostali nový náter 
vďaka šikovným 
r u ká m  o te c ko v 
našim škôlkarov. 
C h c e m e  s a 
p o ď a k o v a ť 
o te c ko m ,  k to r í 
o b e t o v a l i  s v o j 
voľný čas a urobili 
náš školský dvor 
atraktívnejší pre 
deti. Brány našej 
materskej školy sa 
o t v o r i l i  4 . 
s e p t e m b r a  a 
privítali sme medzi 

MATERSKÁ A ZÁKLADNÁ ŠKOLAKULTÚRA A SOCIÁLNE VECI

Lukostreľba
Po úspešnej halovej sezóne, v ktorej si Paulína Paulovičová vystrieľala 

majstrovský titul, sa v letnej časti sezóny dostavili zranenia, ktoré jej 
bránili naplniť očakávania. Napriek tomu ukázala odolnosť a nasadenie, 
absolvovala sedem pretekov v SR a jeden medzinárodný pretek v 
Slovinsku. Napriek týmto ťažkostiam sa jej podarilo vždy vystrieľať si 
pódiové umiestnenie. V seriáli Slovenského pohára obsadila druhé miesto 
a z majstrovstiev Slovenska si priniesla bronzovú medailu. V kontexte 
predchádzajúcich úspechov 3-násobnej majsterky Slovenska to môže 
pôsobiť ako sklamanie. Avšak skutočnosť, že dokázala konkurovať špičke 
na vysokej úrovni aj napriek zraneniam, je dôkazom jej skvelej športovej 
povahy. Toto nezostalo bez povšimnutia reprezentačných trénerov a 
Paulína získala pozvánku do Centra talentovanej mládeže na rok 2024. 
Toto uznávané centrum je príležitosťou pre mladých športovcov rozvíjať 
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MATERSKÁ A ZÁKLADNÁ ŠKOLA MATERSKÁ A ZÁKLADNÁ ŠKOLA
po anglicky, a pozreli 
sme si dokument o 
Londýne, z ktorého si 
ž i a c i  n á s l e d n e 
spravili interaktívny 
k v í z ,  a  v y f a r b i l i 
b r i t s k ú  v l a j k u . 
N a ko n i e c  s m e  s i 
rozdali sladké ceny za 
celodennú prácu a 
certifikát "Malého 
Angličana".

Počas celého dňa 
sme podávali čaj "o 
piatej", ku ktorému si deti pochutnávali na domácom čajovom pečive. Deti 
si tak upevnili vedomosti z angličtiny a dozvedeli sa rôzne zaujímavosti z 
reálií Veľkej Británie a Londýna. Všetci sme sa zhodli na tom, že takýto 
Anglický deň si v budúcnosti ešte radi zopakujeme.

Dňa 5.10. na našu školu zavítala lektorka tanečnej a pohybovej výchovy 
z We talk We play, ktorá našim žiakom predviedla ukážkovú hodinu 
tanečných krokov, ale aj gymnastických, posilovacích, kondičných a 
relaxačných cvičení. Táto hodina obsahovala aj hip hopové prvky a 
moderné tance, ktoré deti zaujali natoľko, že prejavili záujem o pravidelný 
krúžok tanečnej a pohybovej výchovy.

Dňa 23. 10. sme si na našej škole pripomenuli v rámci Svetového dňa 
výživy zásady zdravého stravovania. Deň sme začali s náučným videom, 
následne sme sa v kruhu rozprávali o stravovacích návykoch našich žiakov 
a povedali sme si, aké vitamíny a zdraviu prospešné látky poznáme. Na 
ďalšej hodine šikovné ruky našich žiakov pripravili zdravú mrkvovú 

nátierku na desiatu, na ktorej sme si všetci pochutili. Aby sme nevynechali 
aj matematiku, žiaci si dnes precvičili počítanie príkladov s gaštanmi. 
Druháci počítanie s prechodom cez 10 a tretiaci násobenie a delenie. 
Hodina čítania sa niesla v duchu ovocných a zeleninových hádaniek. Za 

Nový školský rok v základnej škole

Už sú to takmer 3 mesiace, čo deti opäť po letných prázdninách zasadli 
do školských lavíc. Za tento čas sa naši žiaci naučili nielen nové poznatky z 
matematiky, slovenčiny, či nové slovíčka z angličtiny, ale sa spolu so 
svojimi učiteľmi zúčastnili mnohých aktivít a akcií. Na škole sa deti nielen 
učia, ale majú možnosť navštevovať aj mimoškolské aktivity v 
popoludňajších hodinách - ide o krúžok anglického jazyka, kde majú 
možnosť zdokonaliť sa v tomto jazyku. Veľmi obľúbený je krúžok 
pohybovej aktivity a tanca, kde žiaci prostredníctvom rôznych tanečných 

choreografii objavujú v sebe lásku k pohybu a vždy sa tešia na Sáru, ktorá 
krúžok vedie. V rámci Školského klubu mame aj krúžok šikovných rúk, kde 
spolu vytvárame spoločne rôzne výrobky, či darčeky.

Čo sa týka akcií, ktoré sme spolu so 
žiakmi do dnešného dňa zrealizovali, tak v 
septembri sme navštívili Mestskú knižnicu 
v  P i e šť a n o c h .  Ž i a c i  s a  z ú ča st n i l i 
interaktívnej prezentácie knihy Eliška a 
František z kompostu. Prezentácia bola 
spojená s workshopom, kde sa naučili 
nielen to, na čo kompost slúži, ale aj ktoré 
veci doň patria a ktoré nie. Každé dieťa si 
vyrobilo svoj výkres s lienkou Jozefínou a 
dážďovkou, ktorá sa rada vŕta v komposte.

Dňa 26.9. našich žiakov a škôlkarov 
navštívili príslušníci Policajného zboru. 
Deťom predviedli predmety, s ktorými 
policajti pravidelne pracujú, napr. putá, 
baterku, nepriestrelnú vestu, obušky, 
ochrannú pr i lbu,  a lkotest  Dräger, 
zastavovací terč na zastavovanie áut a 
ochrannú masku. Deti si mohli jednotlivé 
predmety vyskúšať na sebe, alebo chytiť 
do rúk. Pani policajtka deťom vysvetlila, na aké číslo môžu zatelefonovať, 
keď potrebujú privolať políciu, ďalej na čo slúži polícia a aká je ich 
pracovná náplň. Nakoniec si deti mohli sadnúť do policajného auta a 
vyskúšať si, aký je to pocit sedieť v takomto aute. Samozrejme, nechýbal 
sprievod policajnej sirény a výstražných svetiel. Deti si okrem 
dobrodružného zážitku odniesli so sebou aj policajné pexesá a sladkosti. 
Pánom policajtom ďakujeme za pútavú prednášku.

V októbri, pri príležitosti Mesiaca úcty k starším sme navštívili 
zariadenie pre starých ľudí -Vila Juliana v Piešťanoch, kde deti nielen 
zaspievali a zarecitovali, ale aj starkých obdarovali darčekmi, ktoré 
vlastnoručne vyrobili.

Dňa 3.10. sa v rámci Európskeho týždňa jazykov konal na našej škole 
Anglický deň. Ráno sme začali so spievaním anglickej  abecedy, 
pokračovali sme počítaním kráľovských korún, pri čom si deti zopakovali 
čísla a ich anglické názvy, hľadali sme ukryté zvieratká, ktoré sme sa naučili 

nami pokračujúcich aj 
nových škôlkarov.

P r í s l u š n í c i 
policajného zboru u 
nás v škôlke

Koncom septembra 
k  n á m  z a v í t a l i 
p r í s l u š n í c i 
O b v o d n é h o 
o d d e l e n i a  P Z  z 
V r b o v é h o . 
Porozprávali nám, čo 
je  náp lňou  práce 
p r í s l u š n í k a 
policajného zboru. 
Vysvetlili nám, ako 
odhaľujú a objasňujú 
t r e s t n é  č i n y  a 

priestupky, ako zabezpečujú verejný poriadok, ako dohliadajú na 
bezpečnosť a plynulosť cestnej premávky a pátrajú po nezvestných 
osobách. Upozornili deti, aby si nebrali od cudzích ľudí cukríky, prípadne 
iné potraviny, aby sa nedali zlákať do auta, aby sa nevzďaľovali od svojich 
rodičov a nenadväzoval komunikáciu s cudzími ľuďmi. Predviedli deťom 
alkohol tester a odobrali nám na ukážku odtlačky prstov. Príslušníci PZ 
nám predviedli policajnú výstroj a potom dovolili deťom si ju vyskúšať. 
Priniesli deťom na rozlúčku policajné pexeso a sladkosti. Keď sme 
príslušníkov PZ odprevadili k autu, deti mali možnosť sadnúť si do 
policajného auta a vyskúšať sirénu.

„Sofinka a tekvička“

Koncom októbra k nám zavítala pani docentka Barborka Krajč Zamišková 
so „škôlkohrou“ o „Sofinke a tekvičke.“ Termín „škôlkohra“ je vlastne 
divadelné predstavenie určené predškolskému divákovi. Slovo škôlkohra 
je odvodené od miesta, spôsobu hrania a tvorby.         V takomto 
predstavení musí bábkoherec pohotovo reagovať na podnety detí a 
inscenuje pred oveľa menším publikom. Precíznejšie pracuje s hlasom, 
atmosféra je uvoľnenejšia, hravosť medzi hercom a deťmi je komornejšia 
a úloha bábky je nezameniteľná. Cez bábku je dieťa schopné sa v 
škôlkohre decentralizovať k sebe samému a plne sa stotožniť s hlavným 
hrdinom. Všetko toto našim deťom poskytuje vo svojich divadielkach 
bábkoherečka pani Barborka.  Deti sa tešia na jej vystúpenia nielen preto, 
že ju poznajú, ale hlavne preto, že vytvára nezabudnuteľný umelecký 
zážitok pre deti.

„Ako cestovalo jabĺčko“

Firma Plantex z Veselého dodáva našej škôlke Školské ovocie a v rámci 
tejto spolupráce nám ponúkla prednášku pod názvom „Ako cestovalo 
jabĺčko“. Pani Ing. Vladimíra Janušková nám vysvetlila, ako sa v Plantexe 

starajú o jabĺčka, ktoré k nám vozia. Aby sa k nám do škôlky dostalo jabĺčko 
a mohli sa doň deti zahryznúť, prejde dlhý čas. Záhradníci musia najprv 
vysadiť jablone a s láskou sa o ne starať, aby zakvitli. Keď zakvitnú, musia 
dozerať na to, aby ich  nenapadli škodcovia a choroby. Hoci by sme si 
pomysleli, že zberom jabĺk všetko končí, pani Janušková nám vysvetlila, že 
opak je pravdou. Porozprávala nám, čo všetko ešte treba spraviť, aby 
mohli jabĺčka uskladniť. Deti počas prednášky odpovedali na otázky, ktoré 
pani Janušková kládla. Deti si z prednášky odniesli nielen nové poznatky o 
jabloni a jabĺčka, ale aj jabĺčko a džús. Ako poďakovanie sme pani 
Januškovej zaspievali pieseň „Bolo raz jabĺčko krásne“.

Mgr. Edita Lukáčiková

riaditeľka MŠ

Besiedka k mesiacu k úcte k starším

Na dvere nám zaklopal Október – mesiac úcty k starším. Každoročne si s 
deťmi v materskej škole pripomíname to, že si máme uctiť našich starkých 
a dávať im najavo našu lásku. Mesiac ÚCTY K STARŠÍM sme spoločne 
oslávili aj v Materskej škole vo Veľkom Orvišti. Škôlka bola vyzdobená 
prácami detí, ktoré hýrili farbami jesene a boli bohaté na množstvo 
rôznych nápadov.

Škôlkari privítali v materskej škole babičky a deduškov. Predviedli im 
svoju šikovnosť a potešili ich básničkami a spevom.

Po vystúpení deti obdarovali starých rodičov darčekom v podobe 
blahoprajnej karty, ktorú sami vyrobili a odovzdali im ju ako pamiatku na 
októbrové popoludnie v materskej škole.

Sme radi, že si starí rodičia a rodičia našli čas, aby strávili s deťmi pár 
spoločných chvíľ v materskej škole.

Veríme, že týmto vyjadrením úcty k našim starým rodičom sme im 
spríjemnili októbrové dni. Veď kto iný by si to zaslúžil viac než oni?

Nadežda Vanglová

učiteľka MŠ



Orvištské noviny-8- Orvištské noviny -9-december 2023 december 2023

MATERSKÁ A ZÁKLADNÁ ŠKOLA MATERSKÁ A ZÁKLADNÁ ŠKOLA
po anglicky, a pozreli 
sme si dokument o 
Londýne, z ktorého si 
ž i a c i  n á s l e d n e 
spravili interaktívny 
k v í z ,  a  v y f a r b i l i 
b r i t s k ú  v l a j k u . 
N a ko n i e c  s m e  s i 
rozdali sladké ceny za 
celodennú prácu a 
certifikát "Malého 
Angličana".

Počas celého dňa 
sme podávali čaj "o 
piatej", ku ktorému si deti pochutnávali na domácom čajovom pečive. Deti 
si tak upevnili vedomosti z angličtiny a dozvedeli sa rôzne zaujímavosti z 
reálií Veľkej Británie a Londýna. Všetci sme sa zhodli na tom, že takýto 
Anglický deň si v budúcnosti ešte radi zopakujeme.

Dňa 5.10. na našu školu zavítala lektorka tanečnej a pohybovej výchovy 
z We talk We play, ktorá našim žiakom predviedla ukážkovú hodinu 
tanečných krokov, ale aj gymnastických, posilovacích, kondičných a 
relaxačných cvičení. Táto hodina obsahovala aj hip hopové prvky a 
moderné tance, ktoré deti zaujali natoľko, že prejavili záujem o pravidelný 
krúžok tanečnej a pohybovej výchovy.

Dňa 23. 10. sme si na našej škole pripomenuli v rámci Svetového dňa 
výživy zásady zdravého stravovania. Deň sme začali s náučným videom, 
následne sme sa v kruhu rozprávali o stravovacích návykoch našich žiakov 
a povedali sme si, aké vitamíny a zdraviu prospešné látky poznáme. Na 
ďalšej hodine šikovné ruky našich žiakov pripravili zdravú mrkvovú 

nátierku na desiatu, na ktorej sme si všetci pochutili. Aby sme nevynechali 
aj matematiku, žiaci si dnes precvičili počítanie príkladov s gaštanmi. 
Druháci počítanie s prechodom cez 10 a tretiaci násobenie a delenie. 
Hodina čítania sa niesla v duchu ovocných a zeleninových hádaniek. Za 

Nový školský rok v základnej škole

Už sú to takmer 3 mesiace, čo deti opäť po letných prázdninách zasadli 
do školských lavíc. Za tento čas sa naši žiaci naučili nielen nové poznatky z 
matematiky, slovenčiny, či nové slovíčka z angličtiny, ale sa spolu so 
svojimi učiteľmi zúčastnili mnohých aktivít a akcií. Na škole sa deti nielen 
učia, ale majú možnosť navštevovať aj mimoškolské aktivity v 
popoludňajších hodinách - ide o krúžok anglického jazyka, kde majú 
možnosť zdokonaliť sa v tomto jazyku. Veľmi obľúbený je krúžok 
pohybovej aktivity a tanca, kde žiaci prostredníctvom rôznych tanečných 

choreografii objavujú v sebe lásku k pohybu a vždy sa tešia na Sáru, ktorá 
krúžok vedie. V rámci Školského klubu mame aj krúžok šikovných rúk, kde 
spolu vytvárame spoločne rôzne výrobky, či darčeky.

Čo sa týka akcií, ktoré sme spolu so 
žiakmi do dnešného dňa zrealizovali, tak v 
septembri sme navštívili Mestskú knižnicu 
v  P i e šť a n o c h .  Ž i a c i  s a  z ú ča st n i l i 
interaktívnej prezentácie knihy Eliška a 
František z kompostu. Prezentácia bola 
spojená s workshopom, kde sa naučili 
nielen to, na čo kompost slúži, ale aj ktoré 
veci doň patria a ktoré nie. Každé dieťa si 
vyrobilo svoj výkres s lienkou Jozefínou a 
dážďovkou, ktorá sa rada vŕta v komposte.

Dňa 26.9. našich žiakov a škôlkarov 
navštívili príslušníci Policajného zboru. 
Deťom predviedli predmety, s ktorými 
policajti pravidelne pracujú, napr. putá, 
baterku, nepriestrelnú vestu, obušky, 
ochrannú pr i lbu,  a lkotest  Dräger, 
zastavovací terč na zastavovanie áut a 
ochrannú masku. Deti si mohli jednotlivé 
predmety vyskúšať na sebe, alebo chytiť 
do rúk. Pani policajtka deťom vysvetlila, na aké číslo môžu zatelefonovať, 
keď potrebujú privolať políciu, ďalej na čo slúži polícia a aká je ich 
pracovná náplň. Nakoniec si deti mohli sadnúť do policajného auta a 
vyskúšať si, aký je to pocit sedieť v takomto aute. Samozrejme, nechýbal 
sprievod policajnej sirény a výstražných svetiel. Deti si okrem 
dobrodružného zážitku odniesli so sebou aj policajné pexesá a sladkosti. 
Pánom policajtom ďakujeme za pútavú prednášku.

V októbri, pri príležitosti Mesiaca úcty k starším sme navštívili 
zariadenie pre starých ľudí -Vila Juliana v Piešťanoch, kde deti nielen 
zaspievali a zarecitovali, ale aj starkých obdarovali darčekmi, ktoré 
vlastnoručne vyrobili.

Dňa 3.10. sa v rámci Európskeho týždňa jazykov konal na našej škole 
Anglický deň. Ráno sme začali so spievaním anglickej  abecedy, 
pokračovali sme počítaním kráľovských korún, pri čom si deti zopakovali 
čísla a ich anglické názvy, hľadali sme ukryté zvieratká, ktoré sme sa naučili 

nami pokračujúcich aj 
nových škôlkarov.

P r í s l u š n í c i 
policajného zboru u 
nás v škôlke

Koncom septembra 
k  n á m  z a v í t a l i 
p r í s l u š n í c i 
O b v o d n é h o 
o d d e l e n i a  P Z  z 
V r b o v é h o . 
Porozprávali nám, čo 
je  náp lňou  práce 
p r í s l u š n í k a 
policajného zboru. 
Vysvetlili nám, ako 
odhaľujú a objasňujú 
t r e s t n é  č i n y  a 

priestupky, ako zabezpečujú verejný poriadok, ako dohliadajú na 
bezpečnosť a plynulosť cestnej premávky a pátrajú po nezvestných 
osobách. Upozornili deti, aby si nebrali od cudzích ľudí cukríky, prípadne 
iné potraviny, aby sa nedali zlákať do auta, aby sa nevzďaľovali od svojich 
rodičov a nenadväzoval komunikáciu s cudzími ľuďmi. Predviedli deťom 
alkohol tester a odobrali nám na ukážku odtlačky prstov. Príslušníci PZ 
nám predviedli policajnú výstroj a potom dovolili deťom si ju vyskúšať. 
Priniesli deťom na rozlúčku policajné pexeso a sladkosti. Keď sme 
príslušníkov PZ odprevadili k autu, deti mali možnosť sadnúť si do 
policajného auta a vyskúšať sirénu.

„Sofinka a tekvička“

Koncom októbra k nám zavítala pani docentka Barborka Krajč Zamišková 
so „škôlkohrou“ o „Sofinke a tekvičke.“ Termín „škôlkohra“ je vlastne 
divadelné predstavenie určené predškolskému divákovi. Slovo škôlkohra 
je odvodené od miesta, spôsobu hrania a tvorby.         V takomto 
predstavení musí bábkoherec pohotovo reagovať na podnety detí a 
inscenuje pred oveľa menším publikom. Precíznejšie pracuje s hlasom, 
atmosféra je uvoľnenejšia, hravosť medzi hercom a deťmi je komornejšia 
a úloha bábky je nezameniteľná. Cez bábku je dieťa schopné sa v 
škôlkohre decentralizovať k sebe samému a plne sa stotožniť s hlavným 
hrdinom. Všetko toto našim deťom poskytuje vo svojich divadielkach 
bábkoherečka pani Barborka.  Deti sa tešia na jej vystúpenia nielen preto, 
že ju poznajú, ale hlavne preto, že vytvára nezabudnuteľný umelecký 
zážitok pre deti.

„Ako cestovalo jabĺčko“

Firma Plantex z Veselého dodáva našej škôlke Školské ovocie a v rámci 
tejto spolupráce nám ponúkla prednášku pod názvom „Ako cestovalo 
jabĺčko“. Pani Ing. Vladimíra Janušková nám vysvetlila, ako sa v Plantexe 

starajú o jabĺčka, ktoré k nám vozia. Aby sa k nám do škôlky dostalo jabĺčko 
a mohli sa doň deti zahryznúť, prejde dlhý čas. Záhradníci musia najprv 
vysadiť jablone a s láskou sa o ne starať, aby zakvitli. Keď zakvitnú, musia 
dozerať na to, aby ich  nenapadli škodcovia a choroby. Hoci by sme si 
pomysleli, že zberom jabĺk všetko končí, pani Janušková nám vysvetlila, že 
opak je pravdou. Porozprávala nám, čo všetko ešte treba spraviť, aby 
mohli jabĺčka uskladniť. Deti počas prednášky odpovedali na otázky, ktoré 
pani Janušková kládla. Deti si z prednášky odniesli nielen nové poznatky o 
jabloni a jabĺčka, ale aj jabĺčko a džús. Ako poďakovanie sme pani 
Januškovej zaspievali pieseň „Bolo raz jabĺčko krásne“.

Mgr. Edita Lukáčiková

riaditeľka MŠ

Besiedka k mesiacu k úcte k starším

Na dvere nám zaklopal Október – mesiac úcty k starším. Každoročne si s 
deťmi v materskej škole pripomíname to, že si máme uctiť našich starkých 
a dávať im najavo našu lásku. Mesiac ÚCTY K STARŠÍM sme spoločne 
oslávili aj v Materskej škole vo Veľkom Orvišti. Škôlka bola vyzdobená 
prácami detí, ktoré hýrili farbami jesene a boli bohaté na množstvo 
rôznych nápadov.

Škôlkari privítali v materskej škole babičky a deduškov. Predviedli im 
svoju šikovnosť a potešili ich básničkami a spevom.

Po vystúpení deti obdarovali starých rodičov darčekom v podobe 
blahoprajnej karty, ktorú sami vyrobili a odovzdali im ju ako pamiatku na 
októbrové popoludnie v materskej škole.

Sme radi, že si starí rodičia a rodičia našli čas, aby strávili s deťmi pár 
spoločných chvíľ v materskej škole.

Veríme, že týmto vyjadrením úcty k našim starým rodičom sme im 
spríjemnili októbrové dni. Veď kto iný by si to zaslúžil viac než oni?

Nadežda Vanglová

učiteľka MŠ
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HASIČI, RYBÁRI A ŠPORT

OŠK Veľké Orvište
Náš klub OŠK Veľké Orvište ukončil jesennú časť súťaže. V najvyššej 

okresnej súťaži naši futbalisti skončili na 4. mieste. Družstvo pod vedením 
trénera Juraja Kuťku pred začiatkom súťaže doplnili nový hráči, ktorí 
zapadli do kolektívu. Po polovici súťaže prezimujeme o 3 body za  prvým 
družstvom ŠK Cífer a mrzieť nás môže len vypadnutie z pohárovej časti 
súťaže ObFZ Trnava.

PhDr. Pavol Paulovič

člen výboru

nákup bio prípravku pre zlepšenie kvality a úžitkovosti vody, redukciu siníc 
na neškodné minimum-Aqua C Biotics Pro, ako súčasť projektu zveľadenia 
oddychovej zóny na rybníku Záhumnie vo Veľkom Orvišti.

V mesiaci júl sme usporiadali rybársky deň pre členov a ich partnerky, a 
takisto aj pre priateľov, ktorí nám počas roka neváhajú podať pomocnú 
ruku pri uskutočňovaní našich plánov a pri zabezpečení pretekov.

Počas celého obdobia sme na rybníku udržiavali čistotu a podľa potreby 
sa kosil celý areál. Na malom rybníku sa upravil vpust do rybníka, pribudlo 
nové premostenie a ochranná mreža.

Začiatkom septembra sme obohatili rybník o 12 kusov 10 - 12 kilových 
kaprov z Pohořelíc. O týždeň nato do rybníka pribudla 
násada pstruha dúhového v množstve 800 kg.

Preteky v prívlači sme zorganizovali 16. a 17. septembra. 
Jednalo sa o dva samostatné preteky, na každom sa 
zúčastnilo 60 pretekárov. V sobotu 16.9. vyhral pretek Ján 
Lieskovský, medzi ženami triumfovala Maťa Onofrejová. V 
nedeľu bol na prvom mieste Tomáš Mašán a ženskú 
kategóriu vyhrala Erika Ďurdíková. Bol to už XIII. ročník 
tohto obľúbeného preteku, kde víťaz sa stáva majiteľom 
bicykla zn. Kellys.

V mesiaci október sa v areáli Trout Land uskutočnil pretek 
Libra Lures Cup. Tohoto preteku sa zúčastnilo 44 pretekárov 
zo Slovenska a aj z Čiech. Víťazom sa stal Robo Ondrovič zo 
Senice. Aj pred touto akciou sme zakúpili čerstvú násadu 
pstruha v množstve 400 kg.

V tomto období si členovia a široká verejnosť môžu 
vychutnať čaro rybačky na rybníku Záhumnie. Na 2. 
decembra sme naplánovali pretek - mix dvojíc v prívlači na 
malom rybníku. Dvojicu tvorí žena a muž. Ženy budú súťažiť 
medzi sebou a muži taktiež medzi sebou, potom sa výsledky 
jednotlivých členov dvojice zrátajú a súčet umiestnenia v 
kolách preteku určí celkové poradie štartujúcich. Bude to 
prvý pretek mix dvojíc na Slovensku a dostal názov 
Mikulášsky blyskáč. Pevne verím, že bude obľúbený a bude 
pravidelne pokračovať aj v ďalších rokoch.

Na záver by som chcel veľmi pekne poďakovať všetkým 
občanom Veľkého Orvišťa, ale aj širokého okolia, ktorí sa 
zúčastňujú na našich akciách, a tým nás podporujú v činnosti 
a dávajú nám istotu, že to robíme dobre. Tak isto chcem 
poďakovať aktívnym členom OZ Záhumnie za to, že na úkor 
svojho voľného času prispievajú k tomu, aby život na rybníku Záhumnie 
bol príjemný pre všetkých, ktorí ho navštevujú, či už len na prechádzke, na 
pretekoch, alebo si prišli aktívne odpočinúť pri love rýb. Vidíme sa na 
Záhumní, priatelia!

Norbert Michel

tajomník RZ Záhumnie

príležitosti MDD na školskom dvore. Tu bola v spolupráci s OÚ a vedením 
školy spestrením detská opekačka.

Dobré vzťahy z OÚ Očkov a starostom obce p. Miroslavom Beňovičom 
nám umožnili zúčastniť sa aj osláv MDD na ihrisku v Očkove. Deti si 
prehliadli  postupne techniku, vybavenie a na záver si vyskúšali, ako sa 
„hasí“.

Technické vybavenie zverené do starostlivosti DHZ bolo tiež použité pri 
rekonštrukcii lávok cez závlahový kanál medzi Topoľové I. a II. a tiež cez 
potok Dubová smerom na Piešťany. Za pomoc chcem poďakovať členom 
hasičskej jednotky, zamestnancom obecného úradu, členom obecného 
zastupiteľstva, spoločnosti PT Univerzál a ďalším obetavým občanom 
obce, ktorí podporili tieto rekonštrukcie.

Organizačne a technickou pomocou sme podporili Hody 2023 a tiež 
BOVO 2023 (v oboch prípadoch ako zdravotná hliadka, stavba a likvidácia 
pódia, stanov).

Boli sme súčasťou všetkých významných cirkevných aktivít v našom 
obecnom kostolíku (Veľká noc, Hody, oslava sv. Huberta – patróna obce).

K spoločenským aktivitám musíme však pripojiť aj prvotnú úlohu DHZ, a 
tou je pomoc občanom v krízových situáciách. V období 1-10/2023 sa nám 
vyhli požiare, veterné kalamity aj prívalové dažde, kde by bol potrebný náš 
zásah. Preto sa naša pomoc obmedzila na boj s bodavým hmyzom - v 
prvom prípade sme pomohli občanom z Ostrova, v druhom na 
Kopaniciach  a posledná asistencia bola na Hlavnej ceste  pri kostole, kde 
bolo potrebné fyzicky odstrániť hniezdo sršňov.

Z príspevku je jasné, že hasiči z DHZ tu nie sú iba na hasenie, čerpanie 
vody, pílenie popadaných stromov, ale sú neoddeliteľnou súčasťou 
komunity. Ich poslanie „slúžiť a pomáhať“ neznamená len riešiť krízové 
situácie, ale aktívne sa zúčastňovať na komunitnom živote. Preto uvítame 
každú podporu každého záujemcu doplniť naše rady, každú pomocnú ruku 
pri zveľaďovaní našej obce.

Tiež je dôležité spomenúť si aj na našich členov, ktorí nás v tomto čase 
opustili na večnosť. Preto venujme tichú spomienku na našich 
dlhoročných členov Ľubomíra Šišku  a Viktora  Šima. Česť ich pamiatke!

Ing. Marián Šiška

DHZO Veľké Orvište

Činorodé leto a jeseň na Záhumní

Po kvalitnej jarnej násade rýb si mohli členovia ročných a denných 
povoleniek vychutnať rybačku na rybníku Záhumnie.

V máji na rybníku sa uskutočnil už 5. ročník Empíria cup - jednalo sa o 
dvojdennú akciu, ktorej sa zúčastnilo cca 90 ľudí. Všetci účastníci boli 
spokojní s prostredím a takisto aj s aktivitou rýb. Ešte v mesiaci marec sme 
podali žiadosť na VÚC o dotáciu na Revitalizáciu genofondu rýb a vodných 
živočíchov. V tejto žiadosti sme uspeli a získané financie sme použili na 

Činnosť DHZ Veľké Orvište

Vážení spoluobčania, dovoľte mi poinformovať vás o činnosti nášho 
dobrovoľného hasičského zboru období od januára do októbra 2023.

Hasičská jednotka sa v tomto období venovala primárne starostlivosti o 
zverenú techniku, službu našim spoluobčanom a snažila sa byť pevnou 
oporou v štruktúrach obce.

Aktívne sme sa postupne zapájali do príprav koncertu „Spieva celá 
dedina“ v januári, veľkonočných osláv v apríli, sv. omše pri príležitosti osláv 
patróna hasičov sv. Floriána v máji.

Pre deťúrence z Veľkého Orvišťa sme v spolupráci s RZ pri MŠ a našou 
zdravotníckou patrónkou p. Martou Kráľovičovou na ihrisku pripravili 
ukážku materiálneho a technického vybavenia jednotky. Deti si mali 
možnosť „poťažkať“ hadice, náradie, sekery, vyskúšať rôzne druhy 
oblekov – zásahový, pre zásah proti bodavému hmyzu i prácu s motorovou 
pílou. Súčasťou športového popoludnia bola tiež jazda v hasičskom 
zásahovom vozidle. Odmenou bol pre každého detský úsmev.

O to viac sme sa tešili na veľmi podobnú akciu, ktorá sa uskutočnila pri 

rýchle a správne uhádnutie dostali žiaci červený bod. Odpoveď na svoju 
hádanku si každý aj nakreslil. Veľmi obľúbenou aktivitou bola aj 
ochutnávka ovocia a zeleniny naslepo. Žiaci zistili, že rozlíšiť chuť 
jednotlivého ovocia a zeleniny so zaviazanými očami nie je až také 
jednoduché, ako sa môže zdať. Tento deň sme zakončili ovocnou párty, 
počas ktorej sme so žiakmi vytvorili ovocného páva na zjedenie. Ten sa 
svojej existencii dlho netešil a o chvíľu skončil v bruškách našich žiakov. 
Dúfame, že si žiaci tento deň užili a naučili sa opäť niečo nové o zdravej 
výžive a stravovaní.

Koncom mesiaca október sa na našej škole konala zaujímavá prednáška 
o pestovaní a procese čistenia, triedenia a spracovávania jabĺk pod 
záštitou firmy Plantex, ktorá našim deťom priblížila cestu jablka z 
pestovateľskej škôlky až na náš tanier. Prednášky sa zúčastnili aj deti 
materskej školy, ktoré sa rovnako ako naši žiaci potešili čerstvým jablkám a 
jablkovým džúsom, ktoré pre ne pripravila firma Plantex.

 Po prednáške sa na škole konal Halloweensky karneval. Naši žiaci si 
obliekli karnevalové kostýmy a zmenili sa na čarodejnice, kostlivca, 
Jamesa Bonda, či Super Maria. Začali sme hodinou angličtiny, kde sme si 
po anglicky opisovali kostýmy detí. Precvičili sme si tak slovnú zásobu - 
oblečenie. Vo vyzdobenej triede sme si pripravili na stôl rôzne dobroty a 
pochúťky, ktoré nám zabezpečili šikovné maminy našich žiakov. Aby sme 
len tak nezaháľali, deti sa rozdelili na dva tímy a súťažili v štyroch 
disciplínach - veža duchov, preteky s múmiami, veselé konfety a slalom s 
okom na lyžici. Deti sa pri súťaži nielen zabavili, ale precvičili si aj svoje 
schopnosti koordinácie, postrehu a rýchlosti. Víťazný tím vyhral jednotku 
z telesnej výchovy. Karnevalové disciplíny sme zakončili súťažou o 
najkrajšiu masku, ktorú vyhral kostým Super Maria. Deti si prevzali od pani 
učiteliek diplomy za pekné masky a z magického balíčka si vyžrebovali 
sladké ceny. Po disciplínach nasledovala voľná zábava. Veríme, že si žiaci 
odniesli z tohto dňa pekné zážitky na jesenné prázdniny.

Ing. Jana Gonová a Mgr. Dáša Poláková

riaditeľka ZŠ, učiteľka ZŠ

Foto: archív ZŠFoto: archív ZŠFoto: archív ZŠ
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HASIČI, RYBÁRI A ŠPORT

OŠK Veľké Orvište
Náš klub OŠK Veľké Orvište ukončil jesennú časť súťaže. V najvyššej 

okresnej súťaži naši futbalisti skončili na 4. mieste. Družstvo pod vedením 
trénera Juraja Kuťku pred začiatkom súťaže doplnili nový hráči, ktorí 
zapadli do kolektívu. Po polovici súťaže prezimujeme o 3 body za  prvým 
družstvom ŠK Cífer a mrzieť nás môže len vypadnutie z pohárovej časti 
súťaže ObFZ Trnava.

PhDr. Pavol Paulovič

člen výboru

nákup bio prípravku pre zlepšenie kvality a úžitkovosti vody, redukciu siníc 
na neškodné minimum-Aqua C Biotics Pro, ako súčasť projektu zveľadenia 
oddychovej zóny na rybníku Záhumnie vo Veľkom Orvišti.

V mesiaci júl sme usporiadali rybársky deň pre členov a ich partnerky, a 
takisto aj pre priateľov, ktorí nám počas roka neváhajú podať pomocnú 
ruku pri uskutočňovaní našich plánov a pri zabezpečení pretekov.

Počas celého obdobia sme na rybníku udržiavali čistotu a podľa potreby 
sa kosil celý areál. Na malom rybníku sa upravil vpust do rybníka, pribudlo 
nové premostenie a ochranná mreža.

Začiatkom septembra sme obohatili rybník o 12 kusov 10 - 12 kilových 
kaprov z Pohořelíc. O týždeň nato do rybníka pribudla 
násada pstruha dúhového v množstve 800 kg.

Preteky v prívlači sme zorganizovali 16. a 17. septembra. 
Jednalo sa o dva samostatné preteky, na každom sa 
zúčastnilo 60 pretekárov. V sobotu 16.9. vyhral pretek Ján 
Lieskovský, medzi ženami triumfovala Maťa Onofrejová. V 
nedeľu bol na prvom mieste Tomáš Mašán a ženskú 
kategóriu vyhrala Erika Ďurdíková. Bol to už XIII. ročník 
tohto obľúbeného preteku, kde víťaz sa stáva majiteľom 
bicykla zn. Kellys.

V mesiaci október sa v areáli Trout Land uskutočnil pretek 
Libra Lures Cup. Tohoto preteku sa zúčastnilo 44 pretekárov 
zo Slovenska a aj z Čiech. Víťazom sa stal Robo Ondrovič zo 
Senice. Aj pred touto akciou sme zakúpili čerstvú násadu 
pstruha v množstve 400 kg.

V tomto období si členovia a široká verejnosť môžu 
vychutnať čaro rybačky na rybníku Záhumnie. Na 2. 
decembra sme naplánovali pretek - mix dvojíc v prívlači na 
malom rybníku. Dvojicu tvorí žena a muž. Ženy budú súťažiť 
medzi sebou a muži taktiež medzi sebou, potom sa výsledky 
jednotlivých členov dvojice zrátajú a súčet umiestnenia v 
kolách preteku určí celkové poradie štartujúcich. Bude to 
prvý pretek mix dvojíc na Slovensku a dostal názov 
Mikulášsky blyskáč. Pevne verím, že bude obľúbený a bude 
pravidelne pokračovať aj v ďalších rokoch.

Na záver by som chcel veľmi pekne poďakovať všetkým 
občanom Veľkého Orvišťa, ale aj širokého okolia, ktorí sa 
zúčastňujú na našich akciách, a tým nás podporujú v činnosti 
a dávajú nám istotu, že to robíme dobre. Tak isto chcem 
poďakovať aktívnym členom OZ Záhumnie za to, že na úkor 
svojho voľného času prispievajú k tomu, aby život na rybníku Záhumnie 
bol príjemný pre všetkých, ktorí ho navštevujú, či už len na prechádzke, na 
pretekoch, alebo si prišli aktívne odpočinúť pri love rýb. Vidíme sa na 
Záhumní, priatelia!

Norbert Michel

tajomník RZ Záhumnie

príležitosti MDD na školskom dvore. Tu bola v spolupráci s OÚ a vedením 
školy spestrením detská opekačka.

Dobré vzťahy z OÚ Očkov a starostom obce p. Miroslavom Beňovičom 
nám umožnili zúčastniť sa aj osláv MDD na ihrisku v Očkove. Deti si 
prehliadli  postupne techniku, vybavenie a na záver si vyskúšali, ako sa 
„hasí“.

Technické vybavenie zverené do starostlivosti DHZ bolo tiež použité pri 
rekonštrukcii lávok cez závlahový kanál medzi Topoľové I. a II. a tiež cez 
potok Dubová smerom na Piešťany. Za pomoc chcem poďakovať členom 
hasičskej jednotky, zamestnancom obecného úradu, členom obecného 
zastupiteľstva, spoločnosti PT Univerzál a ďalším obetavým občanom 
obce, ktorí podporili tieto rekonštrukcie.

Organizačne a technickou pomocou sme podporili Hody 2023 a tiež 
BOVO 2023 (v oboch prípadoch ako zdravotná hliadka, stavba a likvidácia 
pódia, stanov).

Boli sme súčasťou všetkých významných cirkevných aktivít v našom 
obecnom kostolíku (Veľká noc, Hody, oslava sv. Huberta – patróna obce).

K spoločenským aktivitám musíme však pripojiť aj prvotnú úlohu DHZ, a 
tou je pomoc občanom v krízových situáciách. V období 1-10/2023 sa nám 
vyhli požiare, veterné kalamity aj prívalové dažde, kde by bol potrebný náš 
zásah. Preto sa naša pomoc obmedzila na boj s bodavým hmyzom - v 
prvom prípade sme pomohli občanom z Ostrova, v druhom na 
Kopaniciach  a posledná asistencia bola na Hlavnej ceste  pri kostole, kde 
bolo potrebné fyzicky odstrániť hniezdo sršňov.

Z príspevku je jasné, že hasiči z DHZ tu nie sú iba na hasenie, čerpanie 
vody, pílenie popadaných stromov, ale sú neoddeliteľnou súčasťou 
komunity. Ich poslanie „slúžiť a pomáhať“ neznamená len riešiť krízové 
situácie, ale aktívne sa zúčastňovať na komunitnom živote. Preto uvítame 
každú podporu každého záujemcu doplniť naše rady, každú pomocnú ruku 
pri zveľaďovaní našej obce.

Tiež je dôležité spomenúť si aj na našich členov, ktorí nás v tomto čase 
opustili na večnosť. Preto venujme tichú spomienku na našich 
dlhoročných členov Ľubomíra Šišku  a Viktora  Šima. Česť ich pamiatke!

Ing. Marián Šiška

DHZO Veľké Orvište

Činorodé leto a jeseň na Záhumní

Po kvalitnej jarnej násade rýb si mohli členovia ročných a denných 
povoleniek vychutnať rybačku na rybníku Záhumnie.

V máji na rybníku sa uskutočnil už 5. ročník Empíria cup - jednalo sa o 
dvojdennú akciu, ktorej sa zúčastnilo cca 90 ľudí. Všetci účastníci boli 
spokojní s prostredím a takisto aj s aktivitou rýb. Ešte v mesiaci marec sme 
podali žiadosť na VÚC o dotáciu na Revitalizáciu genofondu rýb a vodných 
živočíchov. V tejto žiadosti sme uspeli a získané financie sme použili na 

Činnosť DHZ Veľké Orvište

Vážení spoluobčania, dovoľte mi poinformovať vás o činnosti nášho 
dobrovoľného hasičského zboru období od januára do októbra 2023.

Hasičská jednotka sa v tomto období venovala primárne starostlivosti o 
zverenú techniku, službu našim spoluobčanom a snažila sa byť pevnou 
oporou v štruktúrach obce.

Aktívne sme sa postupne zapájali do príprav koncertu „Spieva celá 
dedina“ v januári, veľkonočných osláv v apríli, sv. omše pri príležitosti osláv 
patróna hasičov sv. Floriána v máji.

Pre deťúrence z Veľkého Orvišťa sme v spolupráci s RZ pri MŠ a našou 
zdravotníckou patrónkou p. Martou Kráľovičovou na ihrisku pripravili 
ukážku materiálneho a technického vybavenia jednotky. Deti si mali 
možnosť „poťažkať“ hadice, náradie, sekery, vyskúšať rôzne druhy 
oblekov – zásahový, pre zásah proti bodavému hmyzu i prácu s motorovou 
pílou. Súčasťou športového popoludnia bola tiež jazda v hasičskom 
zásahovom vozidle. Odmenou bol pre každého detský úsmev.

O to viac sme sa tešili na veľmi podobnú akciu, ktorá sa uskutočnila pri 

rýchle a správne uhádnutie dostali žiaci červený bod. Odpoveď na svoju 
hádanku si každý aj nakreslil. Veľmi obľúbenou aktivitou bola aj 
ochutnávka ovocia a zeleniny naslepo. Žiaci zistili, že rozlíšiť chuť 
jednotlivého ovocia a zeleniny so zaviazanými očami nie je až také 
jednoduché, ako sa môže zdať. Tento deň sme zakončili ovocnou párty, 
počas ktorej sme so žiakmi vytvorili ovocného páva na zjedenie. Ten sa 
svojej existencii dlho netešil a o chvíľu skončil v bruškách našich žiakov. 
Dúfame, že si žiaci tento deň užili a naučili sa opäť niečo nové o zdravej 
výžive a stravovaní.

Koncom mesiaca október sa na našej škole konala zaujímavá prednáška 
o pestovaní a procese čistenia, triedenia a spracovávania jabĺk pod 
záštitou firmy Plantex, ktorá našim deťom priblížila cestu jablka z 
pestovateľskej škôlky až na náš tanier. Prednášky sa zúčastnili aj deti 
materskej školy, ktoré sa rovnako ako naši žiaci potešili čerstvým jablkám a 
jablkovým džúsom, ktoré pre ne pripravila firma Plantex.

 Po prednáške sa na škole konal Halloweensky karneval. Naši žiaci si 
obliekli karnevalové kostýmy a zmenili sa na čarodejnice, kostlivca, 
Jamesa Bonda, či Super Maria. Začali sme hodinou angličtiny, kde sme si 
po anglicky opisovali kostýmy detí. Precvičili sme si tak slovnú zásobu - 
oblečenie. Vo vyzdobenej triede sme si pripravili na stôl rôzne dobroty a 
pochúťky, ktoré nám zabezpečili šikovné maminy našich žiakov. Aby sme 
len tak nezaháľali, deti sa rozdelili na dva tímy a súťažili v štyroch 
disciplínach - veža duchov, preteky s múmiami, veselé konfety a slalom s 
okom na lyžici. Deti sa pri súťaži nielen zabavili, ale precvičili si aj svoje 
schopnosti koordinácie, postrehu a rýchlosti. Víťazný tím vyhral jednotku 
z telesnej výchovy. Karnevalové disciplíny sme zakončili súťažou o 
najkrajšiu masku, ktorú vyhral kostým Super Maria. Deti si prevzali od pani 
učiteliek diplomy za pekné masky a z magického balíčka si vyžrebovali 
sladké ceny. Po disciplínach nasledovala voľná zábava. Veríme, že si žiaci 
odniesli z tohto dňa pekné zážitky na jesenné prázdniny.

Ing. Jana Gonová a Mgr. Dáša Poláková

riaditeľka ZŠ, učiteľka ZŠ

Foto: archív ZŠFoto: archív ZŠFoto: archív ZŠ
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